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Sayfa 2

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı Kabinesi Toplantısı’nın ardından     
yaptığı açıklamada, “Suriye’deki hadiselerin 13 yıllık serencamını bilen herkes, 
Türkiye’nin adil bir barış için verdiği hasbi mücadelenin en yakın şahididir. 
Şunu da en başından beri tekrar tekrar ifade ediyoruz: Suriye ile ilgili 
hassasiyetimiz hiçbir zaman menfaat eksenli olmamıştır” dedi.

"Suriye ile ilgili hassasiyetimiz hiçbir 
zaman menfaat eksenli olmamıştır"

Dışişleri Bakan Yardımcısı 
Nuh Yılmaz, Fransa'nın Suriye 
Özel Temsilcisi  ile görüştü

Kırgızistan'ın Ankara 
Büyükelçisi Kazakbayev, 
AA'yı ziyaret etti

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, "Yatırım 
Taahhütlü Avans Kredisi (YTAK) kapsamında, bugüne kadar 
proje büyüklüğü 225 milyar lirayı aşan 25 projenin 
değerlendirme işlemlerini tamamladık." dedi.

Türkiye'nin Abu Dabi Büyükelçisi Tugay Tunçer, 
Türkiye ile Birleşik Arap Emirlikleri (BAE) arasındaki 
ticaret hacminin yüzde 107 artışla 20 milyar doları 
aştığını söyledi.

Türkiye ile Birleşik Arap Emirlikleri 
arasındaki ticaret hacmi yüzde 107 
artarak 20 milyar doları aştı

Bakan Kacır: Yatırım Taahhütlü Avans
Kredisi Programı kapsamında 25 projenin 
değerlendirme işlemlerini tamamladık

Bakan Yerlikaya: Ülkesine 
dönüş yapan Suriyeli sayısı 
1,5-2 katına çıktı
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YTB Başkanı 
Eren: 
Kerkük’ün 
demogra�k
yapısı 
bozulmamalı

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu'ndan 
büyüme değerlendirmesi

Cengiz Aytmatov, doğumunun 96. yıl 
dönümünde Ankara'da anıldı

TCMB Başkanı Fatih Karahan, DEİK Yönetim 
Kurulunda iş dünyasıyla buluştu

Dışişleri Bakanı Fidan: Suriye'de yeni bir 
dönem başlamıştır, artık ileriye odaklanmak 
gerekmektedir

Stratcom Summit 24, "İletişimde Yapay Zeka: 
Eğilimler, Tuzaklar ve Dönüşüm" temasıyla 
İstanbul'da düzenlenecek

MÜSİAD'tan asgari ücret zammı ve 
en�asyon mesajı!

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, "Şu anda Türkiye'de 
83 bin 600 yabancı �rma üretim ve ticarette 
faaliyet gösteriyor." dedi.
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Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi Ruslan 
Kazakbayev, Anadolu Ajansı (AA) Genel 
Müdürlüğü'ne ziyarette bulundu. Sayfa 9

TÜRKSOY’un resim 
ve  kompozisyon 
yarışmasının
Azerbaycanlı 
kazananları 
ödüllerine kavuştu

TİM Başkanı 
Mustafa Gültepe'den
Suriye'deki
gelişmelere dair 
değerlendirme

TDT Turizm
Eğitim Programı
Türkistan'da 
düzenlendi

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, emek 
yoğun sektörlere ek destekler verilerek 
üretimin yurt dışına kaymasının önüne 
geçilmesi önerisinde bulundu.

Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçiliği ve Keçiören 
Belediyesinin işbirliğiyle Kırgız yazar Cengiz 
Aytmatov'un doğumunun 96. yılı vesilesiyle 
anma töreni düzenlendi.

Hattın Çelebisi, Hattat Hasan Çelebi…
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Dışişleri Bakan Yardımcısı Nuh Yılmaz, 
Fransa’nın Suriye Özel Temsilcisi 
Jean-François Guillaume ile görüştü. 
Görüşme, Bakanlık X sosyal medya 
hesabından duyuruldu.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, bu yıl, 
aylık ortalama 11 bin Suriyelinin 
ülkesine dönüş yaptığını belirterek, bu 
sayının dün öğlene kadar 1,5-2 katına 
çıktığını ve sınır kapılarında bir 
hareketlenme yaşandığını bildirdi.

YTB Başkanı Abdullah Eren, Kerkük'te yapılan 
nüfus sayımında Türk kimliğine zarar verecek 
girişimlerden kaçınılması gerektiğini 
vurguladı.
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Ticaret Bakanı Bolat: Türkiye'de
 83 bin 600 yabancı �rma üretim
 ve ticarette faaliyet gösteriyor

Ücret Tespit Komisyonu, ilk toplantısını 10 Aralık'ta 
yapacak. MÜSİAD Başkanı Mahmut Asmalı ise yaptığı 
açıklamada en�asyon hede�erine dikkat çekerek, 
"Yüzde 25'in üzerinde bir asgari ücret zammı doğru 
olmaz" şeklinde görüş bildirdi.

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, Suriye'de yeni bir 
dönemin başladığına işaret ederek, "Zor günlerinde 
Suriyeli kardeşlerine el uzatmış Türkiye, Şam'da açılan 

Azerbaycan'da, TİKA'nın 
destekleriyle Turan 
Gastroturizm Akademisi 
açıldı

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Altun, bu yıl 
dördüncüsü düzenlenecek Stratcom Summit 24'ün 
uluslararası işbirliğini güçlendireceğini, bilgi 
paylaşımını artıracağını ve çözüm odaklı 
yaklaşımları hayata geçirecek önemli bir adım 
olacağını belirtti.

Dış Ekonomik İlişkiler 
Kurulu (DEİK) Yönetim 
Kurulu, Türkiye 
Cumhuriyet Merkez 
Bankası (TCMB) 
Başkanı Fatih Karahan 
ile İstanbul'da bir araya 
geldi.

Sayfa 6

Sayfa 8

Sayfa 11

Sayfa 8

Sayfa 4

Sayfa 13

TARİHTE  BUGÜN

Sayfa 12

Sayfa 14



2 Aralık 2024
SİVİL İNİSİYATİF

umhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı 
Külliyesinde gerçekleştirilen C

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Cumhurbaşkanlığı Kabinesi Toplantısı’nın 
ardından  yaptığı açıklamada, “Suriye’deki hadiselerin 13 yıllık serencamını 
bilen herkes, Türkiye’nin adil bir barış için verdiği hasbi mücadelenin en 
yakın şahididir. Şunu da en başından beri tekrar tekrar ifade ediyoruz: 
Suriye ile ilgili hassasiyetimiz hiçbir zaman menfaat eksenli olmamıştır” 
dedi.

"Suriye ile ilgili hassasiyetimiz hiçbir zaman 
menfaat eksenli olmamıştır"

Cumhurbaşkanlığı Kabinesi 
Toplantısı’nın ardından basın 
açıklaması yaptı. Toplantıda ele alınan 
konulara ilişkin açıklamalarda bulunan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları 
söyledi: “Sözlerimin hemen başında bu 
sabah Isparta Keçiborlu’da eğitim 
uçuşu esnasında kaza kırıma uğrayan 
askeri helikopterimizde şehit olan altı 
kahramanımıza Allah’tan rahmet niyaz 
ediyorum. Şehitlerimizin ailelerine, 
sevenlerine, silah arkadaşlarına ve 
Türk Silahlı Kuvvetlerimize başsağlığı 
diliyorum, milletimizin başı sağ olsun.

“TÜRKİYE, ÖZ GÜVENLİ, 
KARARLI VE SABIRLI BİR 
ŞEKİLDE HEDEFLERİNİ 
GERÇEKLEŞTİRMEKTEDİR”

Türkiye Yüzyılı’nı içeride ve dışarıda 
attığımız adımlarla günbegün gerçeğe 
dönüştürüyoruz. Üstat Necip Fazıl’ın 
kabinemizin misyonunu da belirleyen 
şu önemli sözlerini kendimize rehber 
kıldık: ‘Devler gibi eserler bırakmak 
için karıncalar gibi çalışmak lazım.’ 

Biz de hem bugün halkımızın hem de 
yarın ruz-i mahşerde Hakk’ın 
huzuruna görevini layıkıyla yerine 
getirmiş, geride hayır dualarla anılan 
eserler bırakmış olarak çıkmanın 
derdindeyiz, bunun peşindeyiz. 
İnsanımızın şöyle içinden gelerek 
söylediği bir, Allah ondan razı olsun, 
cümlesi bizim için en büyük payedir, 
şere�ir, gurur ve mutluluk kaynağıdır.

Bugüne kadar halka hizmet Hakk’a 
hizmettir düsturuyla ülkemize ve 
milletimize aşkla hizmet ettik. Şimdi 
de diplomatik temaslarla, iyi 
hesaplanan stratejik hamlelerle açılışını 
yaptığımız proje, yatırım, hizmet ve 

eserlerle Türkiye’yi her alanda 
yüceltmenin gayretindeyiz.

Şunu büyük bir memnuniyetle ifade 
etmek isterim:Türkiye, ayağına ve 
iradesine vurulan zincirleri tek tek 
parçalamaktadır. 

Türkiye, öz güvenli, kararlı ve sabırlı 
bir şekilde hede�erini 
gerçekleştirmektedir.

Türkiye, güçlü demokrasisiyle, 
büyüyen ekonomisiyle, köklü 
kurumlarıyla dünya meselelerinin 
seyrini değiştiren barışçı ve aktif 
politikalarıyla tarihe yön vermekte, 
hem kendi tarihini ve hem de insanlık 
tarihini yeniden yazmaktadır. Allah’a 
binlerce kez hamdolsun ki bugün 
dünden daha güçlüyüz, bugün dünden 
daha özgürüz, bugün dünden daha 
itibarlıyız, bugün dünden daha öz 
güvenliyiz.

“TÜRKİYE’YE YENİ REKORLARI, 
YENİ SEVİNÇLERİ 
YAŞATACAĞIZ”

İnşallah, yarın her alanda çok daha iyi 
yerlerde olacağız. Milletimizi sığ sulara 
hapsetmek isteyen vizyonsuzluklara 
inat umuda tutunmaya, umudu 
büyütme devam edeceğiz. 

Siyasi hayatımızın hiçbir döneminde 
milletimize hayal kırıklığı yaşatmadık. 
Bundan sonra da aziz milletimize 
mahcup olmayacak, milletimizi sükûtu 
hayale biiznillah uğratmayacağız. Son 
22 yıldır olduğu gibi Türkiye’yi 
başarıdan başarıya koşturacak, 
Türkiye’ye yeni rekorları, yeni 
sevinçleri, yeni heyecanları 
yaşatacağız.

Türkiye Cumhurbaşkanı olarak bir 
gerçeği tekrar vurgulamak 
durumundayım: 85 milyon olarak biz 

muazzam ve muhteşem bir aileyiz. 
Hepimiz daha mutlu, daha müre�eh, 
daha kudretli bir Türkiye hayal ediyoruz. 
Gerçekleştirdiğimiz her hede� daha 
büyük hede�erin mihenk taşı, başlangıç 
noktası olarak görüyoruz. 
Tamamladığımız, hizmete verdiğimiz, 
şehirlerimize kazandırdığımız her eser 
yeni hizmetler, yeni projeler için 
azmimizi kamçılıyor, heyecanımız 
artırıyor. Kalbimizdeki vatan ve millet 
aşkı gökte bir şimal yıldızı gibi parlıyor, 
yeniden büyük ve güçlü Türkiye 
davamızda yolumuzu aydınlatıyor.

Allah’ın izniyle bu millet her engeli 
aşacak, her saldırıyı savuşturacak güce 

28 Kasım’da Umman’dan ülkemize devlet 
başkanı seviyesinde ilk resmî ziyareti 
gerçekleştiren Umman Sultan Heysem 
bin Tarık’ı Türkiye’de misa�r etmekten 
özellikle bahtiyar olduğumu 
söyleyebilirim. Bu tarihî ziyareti farklı 
alanlarda imzaladığımız 10 anlaşmayla 
taçlandırdık. Umman’ın krizlerin 
çözümünde üstlendiği yapıcı rolü takdir 
ediyor, inşallah bundan sonra Ummanlı 
kardeşlerimizle daha yakın çalışmayı 
umuyoruz.
Aynı zamanda Filistin halkıyla 
dayanışma günü olan 29 Kasım’da artık 
kendi alanında bir marka hâline gelen 
TRT World Forum’unun 8’incisine 
iştirak ettik.

ziyadesiyle sahiptir. Kardeşliğimize 
sıkıca sarıldığımız, istikrar ve güven 
ortamını koruduğumuz, iç cephemizi 
tıpkı aşılmaz bir kale gibi sağlım 
tuttuğumuz müddetçe çok daha güzel 
günler göreceğimizden asla şüphe 
duymuyoruz. Ülkemizin istikrarlı 
yürüyüşünü rayından çıkarmak, 
ilerleyişini kesmek veya yavaşlatmak 
isteyenlere de millet olarak fırsat 
vermeyeceğimize inanıyorum.

Son kabine toplantımızdan bu yana iç 
siyasette ve dış politikada yoğun bir 
gündemle çalışmalarımızı sürdürdük. 
Diyanet İşleri Başkanlığımızın her beş 
yılda bir düzenlediği Din Şûralarının 
7’ncisinde hocalarımızla ve kanaat 
önderlerimizle bir araya geldik. 

‘Dijitalleşen Dünyada Diyanet 
Hizmetleri’ başlığıyla gerçekleştirilen 
şûranın küresel kültürün teşvik ettiği 
yapay din tehdidiyle mücadelede bir 
uyanışa vesile olmasını ümit ediyoruz.

Kültür ve Turizm Bakanlığı Özel 
Ödülleri ile Yaşayan İnsan Hazineleri 
Ödülleri’ni takdim ettiğimiz üstat ve 
ustalarımızı bu vesileyle tekrar tebrik 
ediyorum.

‘Küresel Ticaret Burada’ temasıyla 
tertiplenen 20. MÜSİAD EXPO Fuarı 
ise 88 ülkeden iş adamlarını, tüccarları, 
girişimcileri ülkemizde bir araya getirdi. 
1990 yılından bu yana Türkiye’nin 
ekonomide, ticarette ve demokraside 
şaha kalkması için emek veren 
MÜSİAD camiasını bir kez daha 
kutluyorum.

“SURİYE’NİN TOPRAK 
BÜTÜNLÜĞÜNÜN KORUNMASINI 
SAVUNDUK”

Bölgemiz ancak demokrasi ve bir 
dönüm noktası ifadesiyle tarif ve tahlil 
edilecek evsa�a kritik gelişmelere sahne 
oluyor. Komşumuz Suriye’de 13 yıldır 
devam eden iç savaş dün itibarıyla artık 
yeni bir boyut kazandı. Halep, Hama, 
Humus ve son olarak Şam, asıl 
sahiplerinin kontrolüne geçerken; 61 
yıldır kanla, zulümle, baskıyla ve 
zorbalıkla ayakta kalan Baas 
diktatörlüğü de tamamen çöktü.
Verilen sözlere rağmen yıllardır bölücü 
örgütün işgali altında bulunan Tel Rıfat 
ve Münbiç’in teröristlerden 
arındırılmasını memnuniyetle 
karşılıyoruz. Tabii eski rejimin, 
çekilirken dahi kimi şehirleri bölücü 



terör örgütünün Suriye uzantısına 
bırakması, aralarındaki kirli ittifakı bir 
kez daha teyit etmiştir. 

Ülkemizdeki ana muhalefetin son ana 
kadar umudunu kesmediği Esed 
rejimi, bu süreç boyunca ‘Türkiye 
karşıtı’ tutumunu bir an olsun terk 
etmemiştir. 

Suriye ihtilafını diyalog yoluyla çözme 
çağrılarımız eski rejim tarafından 
küstahça reddedilmiş, ülkemizin 
uzattığı elin değeri bilinmemiş, manası 
anlaşılmamıştır. Esed, arkasında 1 
milyona yakın insanın katledildiği, 12 
milyon insanın göç etmek zorunda 
kaldığı, birçok şehri enkaza dönmüş 
bir Suriye bırakarak kaçmıştır. ‘Zulüm 
ile ile abad olunamayacağı’ hakikati, 
Suriye’de bir kez daha tecelli etmiştir.

Şunu milletimizin ve uluslararası 
kamuoyunun bilmesini isterim: 
Türkiye, Suriye ihtilafının başından 
beri komşuluk hukukunun ve büyük 
devlet olmanın icaplarını har�yen 
yerine getirmiştir. Barıştan, 
özgürlükten, diyalogdan, adaletten, 
Suriye’nin bir an önce huzura 
kavuşmasından yana olduk. 

Devrik rejimin hasmane tutumuna 
rağmen her şart altında Suriye’nin 
toprak bütünlüğünün ve üniter 
yapısının korunmasını savunduk. 
Elbette haksızlığa, hukuksuzluğa, 
baskıya, zulme karşı sesimizi 
yükseltmekten, tepkimizi ortaya 
koymaktan hiçbir zaman çekinmedik, 
ama bunu açık bir düşmanlığa, kör bir 
husumete de dönüştürmedik. 
Suriye’deki hadiselerin 13 yıllık 
serencamını bilen herkes, Türkiye’nin 
adil bir barış için verdiği hasbi 
mücadelenin en yakın şahididir.

“TÜRKİYE’NİN BAŞKA BİR 
ÜLKENİN TOPRAĞINDA VE 
EGEMENLİĞİNDE GÖZÜ 
YOKTUR”

Dün itibarıyla artık Suriye’de karanlık 
bir dönem kapanmış, aydınlık bir 
dönem başlamıştır. Türkiye binlerce 
yıllık tecrübe sonucunda billurlaşan 
devlet aklıyla hadiseleri okumakta, 
Suriye’deki duruma çok geniş bir 

perspekti�en bakmaktadır. Bugün 
bazı parametreleri bir kez daha ifade 
etmek durumundayım: Türkiye’nin 
başka bir ülkenin toprağında ve 
egemenliğinde gözü yoktur. 

Sınır ötesi harekâtlarımızın yegâne 
amacı vatanımızı ve vatandaşlarımızı 
terör saldırılarından korumaktır.

Ne PKK ve Suriye’deki uzantıları ne 
DEAŞ ülkemizin muhatabı değildir, 
bilakis muarızıdır.

 Suriye’nin toprak bütünlüğünün 
mutlaka ama mutlaka korunması 
gerekiyor. Suriye tüm etnik, dinî, 
mezhebi kimlikleriyle 
Suriyelilerindir. Suriye’nin bugününe 
de, geleceğine de karar verecek olan 
Suriye halkıdır. Komşuları ve 
kardeşleri olarak bize düşen Suriye 
halkının ülkelerini yeniden 
toparlama, yeniden ayağa kaldırma, 
yeniden mamur etme çabalarına 
güçlü bir şekilde destek olmaktır. 

Tekrar söylüyorum: Arap, Türkmen, 
Kürt, Sünni, Alevi, Nusayri, Hıristiyan 
fark etmeksizin ‘Suriyelilerin 
tamamının sulh içinde yaşadığı bir 
Suriye, Türkiye’nin en büyük özlemi, 
hayali ve hede�dir. Şurası da kesinlikle 
unutulmamalıdır: İstikrara kavuşmuş 
bir Suriye hem kendi vatandaşları hem 
de bölgedeki diğer ülkeler için güven 
kaynağı olacaktır.

“TÜRKİYE SINIRLARININ 
ÖTESİNDE YENİ TERÖR 
ÇIBANBAŞLARININ ORTAYA 
ÇIKMASINA GÖZ 
YUMMAYACAKTIR”

Komşu ülkelerin güvenliği yine 
Suriye’nin güven içinde, istikrar içinde 
olmasından geçiyor. Öte yandan 
bölücü örgütün Suriye uzantısının 
kargaşayı fırsata çevirmeye dönük aşırı 
heveskâr tutumunu da dikkatle takip 
ediyoruz. Kendi akıllarınca farklı hesap 
yapanlara şunu hatırlatmak istiyorum: 
Çok önemli, atalarımız güzel söylemiş, 

çakal ne kadar hile bilirse, kurtta o 
kadar yol bilir. Türkiye sınırlarının 
ötesinde yeni terör çıbanbaşlarının 
ortaya çıkmasına göz yummayacaktır. 
13 yıldır her türlü zulme maruz kalan 
Suriyeli kardeşlerimize yeni acılar, 
yeni sıkıntılar, yeni dramlar 
yaşatmaya kimsenin hakkı yoktur.

Buradan kardeş Suriye halkına da 
seslenmek istiyorum: Aziz Suriyeli 
kardeşlerim; Türkiye ve Türk milleti 
dün olduğu gibi bugün de, yarın da 
yanınızdadır. Siz tüm imkânsızlıklara 
rağmen kanınızla, canınızla, dişiniz, 
tırnağınızla destan yazdınız. Zulme ve 
zalime asla boyun eğmediniz. En zor 
zamanlarda dahi yeise kapılmadınız. 

İlk günden itibaren hep ‘Allah 
büyüktür’ dediniz; ‘O Rahman ve 
Rahim olandır’ dediniz; ‘O âlemlerin 
Rabbi’dir’ dediniz; yalnız O’na 
güvendiniz, yalnız O’ndan yardım 
dilediniz. Düştüğünüz yerden çok 
daha güçlü bir şekilde tekrar ayağa 
kalktınız. Böylece nesilden nesile 
gururla aktarılacak muhteşem bir 
kahramanlık hikâyesine imza attınız.

Kardeşlerim; unutmayın men sabera 
zafera, ‘yenilgi yenilgi büyüyen’ bu 
şanlı zaferin asıl sahibi sizlersiniz. 
Sizleri ülkem ve milletim adına 
saygıyla selamlıyorum, zaferiniz 
hayırlı mübarek olsun diyorum. 
Hürriyet ve adalet mücadelenizde sizi 
nasıl yalnız bırakmadıysak inşallah, 
kalkınma mücadelenizde de tüm 
imkânlarımızla sizi destekleyeceğiz. 
Gönül gönüle verecek, zorlukların, 
sıkıntıların üstesinden birlikte 
geleceğiz. Suriye’nin kalıcı barışa, 
istikrara ve güvenliğe kavuşması için 
elimizden gelen her şeyi yapmaya 
hazır olduğumuzu bilmenizi isterim. 
Hama katliamından beri Suriye’nin 
özgürlüğü yolunda can veren şehitleri 
bugün bir kez daha rahmetle yâd 
ediyorum.

Suriye’nin esaretten kurtulan 
şehirlerinde sevinç gözyaşları döken, 
dua eden, şükür secdesine kapanan, 
yıllar sonra evlerine, yuvalarına, 
ailelerine, sevdiklerine kavuşmanın 
mutluluğunu yaşayan tüm 
kardeşlerime selam ediyorum.
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Summit 24, "İletişimde Yapay Zeka:
Eğilimler, Tuzaklar ve Dönüşüm" 
temasıyla İstanbul'da düzenlenecek

TDT Turizm Eğitim 

Programı Türkistan

'da düzenlendi
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Altun, bu yıl dördüncüsü düzenlenecek 
Stratcom Summit 24'ün uluslararası işbirliğini güçlendireceğini, bilgi 
paylaşımını artıracağını ve çözüm odaklı yaklaşımları hayata geçirecek önemli 
bir adım olacağını belirtti.

Türkistan şehrinde Üye 
Devletlerin temsilcilerinin 
katılımıyla düzenlendi. 
Program, TDT Turizmden 
Sorumlu Bakanlar 8. 
Toplantısı'nda alınan kararlar 
doğrultusunda, Kazakistan 
Cumhuriyeti Turizm ve Spor 
Bakanlığı ile Türkistan Akimatı 
ve Türkistan Uluslararası Turizm 
ve Otelcilik Üniversitesi'nin ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi.

Türkistan Bölgesi Akim Birinci 
Yardımcısı Sayın Zulpyhar 
Zholdasov tarafından kabul 
edilen heyet, Kazakistan 
Cumhuriyeti Turizm ve Spor 
Bakanlığı Turizm Endüstrisi 
Komitesi Başkanı Sayın Nurtas 
Karipbaev, Uluslararası 
Türkistan Turizm ve Otelcilik 
Üniversitesi Rektörü Sayın 
Alibek Shokparov ve diğer 
Kazak tarafından yetkililerle bir 
araya geldi.

Program sırasında Üye 
Devletlerin turizm 
profesyonelleri, Otrar ve Sauran 
antik kentleri de dahil olmak 
üzere Türkistan'daki turizm 
destinasyonlarını ziyaret ettiler 
ve Kazak yetkililerden bölgedeki 
en iyi uygulamalar ve gelişmeler 
hakkında bilgi aldılar.

Turizm profesyonelleri ve Kazak 
yetkililer ayrıca Türk Devletleri 
arasındaki turist hareketliliğini 
arttırmanın ve diğer ülkelerden 
bölgeye daha fazla turist 
çekmenin yollarını 
değerlendirdiler. 

Katılımcılar ayrıca TDT'nin 
turizm alanındaki faaliyetleri 
hakkında bilgilendirildiler ve bu 
alanda yeni projeler ve planlar 
geliştirerek işbirliğini arttırmaya 
yönelik �kirlerini paylaştılar.

ürk Devletleri Teşkilatı 
(TDT) Turizm Eğitim 
Programı, Kazakistan'ın 

umhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığından yapılan 
açıklamaya göre, Başkanlık 

tarafından Uluslararası Stratejik İletişim 
Forumu'nun (Stratcom Summit 24) 
dördüncüsü, "İletişimde Yapay Zeka: 
Eğilimler, Tuzaklar ve Dönüşüm" 
temasıyla 13-14 Aralık'ta İstanbul'da 
gerçekleştirilecek.
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz ve Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanı Fahrettin Altun'un açılış 
konuşmalarıyla başlayacak foruma 
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan da 
katılacak.
Forumda Birleşmiş Milletler Küresel 
İletişim Başkanı Melissa Fleming'in video 
mesajı katılımcılarla paylaşılacak.

Ayrıca forumda Cumhurbaşkanı Dış 
Politika ve Güvenlik Başdanışmanı Akif 
Çağatay Kılıç, Azerbaycan 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Hikmet 
Hacıyev, Libya İletişim ve Siyasal İşlerden 
Sorumlu Devlet Bakanı Walid Ammar 
Ella�, Lübnan Enformasyon Bakanı Zaid 
Makary, Sırbistan Enformasyon ve 
Telekomünikasyon Bakanı Dejan Ristic, 
Pakistan Enformasyon ve Yayıncılık, 
Ulusal Miras ve Kültür Bakanı Attaullah 
Tarar, Filistin Telekomünikasyon ve 
Dijital Ekonomi Bakanı Dr. 
Abed-Alrazzaq Natsheh, Gabon İletişim 
ve Medya Bakanı Laurence Ndong, Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Dışişleri Bakanı 
Tahsin Ertuğruloğlu, NATO Kamu 
Diplomasisi Genel Sekreter Yardımcısı 
Marie-Doha Besancenot, Birleşik Krallık 
Başbakanlık Devlet İletişim Hizmetleri, 
Ticaret ve Refah Uygulamaları Başkanı 
Emma Turner başta olmak üzere çok 
sayıda ülkenin bakan ve iletişim 
kurumlarının başkanları panellerde 
konuşma yapacak.

Yapay zekayla yaşanan değişimler 
masaya yatırılacak

Türkiye'nin en büyük iletişim zirvesi 
olma özelliğini taşıyan Stratcom Summit 
24, uluslararası iletişimin öncü isimlerini 
bir araya getirerek yapay zekayla iletişim 
alanında yaşanan değişimleri tartışmaya 
sunacak, yeni teknolojilerin sunduğu 
fırsatlar ve zorluklar irdelenecek.

Stratcom Summit 24'de yapay zekanın 
iletişimdeki dönüştürücü etkisini 
merkeze alarak kamu iletişimi, yeni 
iletişim stratejileri, habercilik, dijital 
medya ve diplomasi, dezenformasyonla 
mücadele ve kriz yönetimi, dijital etik ve 
siber güvenlik gibi pek çok güncel konu 
ele alınacak.

Forumda 30 ülkenin önde gelen kamu, 
özel sektör, sivil toplum, medya, akademi 
ve düşünce kuruluşlarından 64 yerli ve 
yabancı uzman, konuşmacı olarak yer 
alacak. 8 panel, 4 konuşma ve 6 bire bir 
oturumdan oluşan forum, 3 binden fazla 
yerli ve yabancı misa�ri 
ağırlayacak.Etkinliğe kamu 
kurumlarından özel teşebbüslere, sivil 
toplumdan düşünce kuruluşlarına çeşitli
sektörlerden iletişim uzmanlarının yanı  

sıra akademisyen ve üniversite 
öğrencilerinin yoğun katılımı bekleniyor.
Programın ilk gününde "Ulusal Stratejide 
Yapay Zeka: Dijital Dönüşüm ve Stratejik", 
"Yapay Zeka Çağında Dijital Şe�a�ık: Veri 
Güvenliği ile Kamu Yararını Sağlamak", 
"Uluslararası Stratejik İletişimde Yapay 
Zeka: Küresel İş Birlikleri ve Yasal 
Düzenlemeler" ve "Dezenformasyonla 
Mücadelede Yapay Zeka: Kamu Kurumları 
için Stratejik Araçlar" panelleri 
düzenlenecek.
Bunun yanı sıra aynı gün 3 ayrı bire bir 
oturum gerçekleştirilecek. 

Cumhurbaşkanı Dış Politika ve Güvenlik 
Başdanışmanı Akif Çağatay Kılıç, "Yapay 
Zeka Çağında Türkiye'nin Ulusal 
Güvenlik Perspekti�", Azerbaycan 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Hikmet 
Hacıyev, "Yapay Zeka ve Stratejik İlerleme: 
Azerbaycan'ın Geleceği için Bir Vizyon", 
Filistin Telekomünikasyon ve Dijital 
Ekonomi Bakanı Dr. Abed-Alrazzaq 
Natsheh de "Dijital Dönüşümü 
Şekillendirmek: Filistin'in 
Telekomünikasyon Vizyonu" başlıklı 
konuşma yapacak.
İkinci gününde ise "Yapay Zeka Destekli 
Kriz İletişimi: Kamu Güvenliği için 
Stratejiler", "İletişimde Yapay Zeka 
Destekli Siber Güvenlik: Güvenliğin 
Sağlanması", "Yapay Zekanın Gazetecilik 
Üzerine Etkisi: Deepfake Tehdidi 
Karşısında Tarafsızlığı ve Doğruluğu 
Koruyabilme" ile "Yapay Zeka ve İletişim 
Etiği: Şe�a�ığı ve Hesap Verebilirliği 
Yönetmek" başlıkları altında uzmanlar 
değerlendirmelerini sunacak.

"Bilgi Çağında Tehditlere Karşı 
Caydırıcılık ve Savunma: NATO ile Bir 
Söyleşi", "Yapay Zekanın Nöroteknolojiyi 
Dönüştürmedeki Rolü", "Sanat 
Teknolojisinde Yeni Ufuklar", "Yapay Zeka 
ve Diplomasi: Türkiye'nin Teknoloji 
Odaklı Gelecek Vizyon Stratejisi", "Kamu 
İletişiminin Etkinliği için Küresel 
Stratejiler", "Yapay Zeka ve Dijital 
Medyanın Gelişimi", "Barışın İnşasında 
Dijital Diplomasinin Rolü" başlıklı 
konuşma ve bire bir oturumlarda da yapay 
zekanın dış politika ve iletişim 
faaliyetlerini devletler ve uluslararası 
kuruluşlar açısından nasıl 
şekillendirdiğine odaklanılacak.Etkinlik 
alanında ise Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığı, TRT, Anadolu Ajansı, Basın 
İlan Kurumu, Cumhurbaşkanlığı 
Savunma Sanayii Başkanlığı, TOBB, 

İTÜ ve Yıldız Teknik Üniversitesi 
stantları katılımcılarla buluşacak. 
Ayrıca etkinliğe özel tasarlanmış yapay 
zeka deneyim alanları katılımcıların 
ilgisine sunulacak.
"Öncü etkileşim merkezi haline 
gelmesinden memnuniyet duyuyoruz"

Açıklamada değerlendirmelerine yer 
verilen Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanı Fahrettin Altun, "2021 yılında 
Stratcom Summit'i düzenlemeye karar 
verdiğimizde zirvemizin stratejik 
iletişim alanında çalışan ve bu alana ilgi 
duyan herkes için uluslararası bir 
etkileşim ortamı ve küresel bir platform 
olmasını amaçlamıştık. Geride 
bıraktığımız süre zarfında Stratcom'un 
bugün küresel bir marka ve öncü bir 
etkileşim merkezi haline gelmesinden 
büyük bir memnuniyet duyuyoruz." 
ifadelerini kullandı.
Stratcom'un ve bu çatı altında 
düzenlenen Hackathon, StratcomYouth, 
Afet İletişimi, Stratcom Akademi gibi 
yan etkinliklerle, Türkiye'nin en büyük 
ve en kapsayıcı uluslararası iletişim 
zirvesi olduğunu kaydeden Altun, bu 
yıl da dünyanın dört bir yanından 
bakan, iletişim profesyoneli ve alanında 
uzman akademisyenleri İstanbul'da bir 
araya getirecek olmanın gururunu 
yaşadıklarını belirtti.
Altun, forumun bu yılki temasının 
çağın en çarpıcı gelişmelerinden birini 
odağına aldığını vurgulayarak, şunları 
ifade etti:

"Yapay zekanın ve gelişen 
teknolojilerin, iletişim alanında devrim 
niteliğinde fırsatlar sunduğunu hepimiz 
görüyoruz ancak bu dönüşüm sadece 
olumlu tara�arıyla gelmiyor. Bu 
dönüşümün aynı zamanda dikkate 
alınması gereken çok önemli riskleri de 
mevcut. Stratcom 24'te bu fırsat ve 
riskleri, yapay zeka teknolojilerini 
insanlığa fayda getirecek şekilde nasıl 
kurgulamamız gerektiği, geleceğimizi 
insanlık olarak birlikte nasıl 
planlayacağımız gibi konuları dünyanın 
dört bir yanından gelerek İstanbul'da 
bizlerle buluşacak katılımcılarla 
değerlendireceğiz. Bu yıl dördüncüsünü 
düzenlediğimiz Stratcom Summit 24'ün 
uluslararası işbirliğini güçlendirecek, 
bilgi paylaşımını artıracak ve çözüm 
odaklı yaklaşımları hayata geçirecek 
önemli bir adım olacağına 
inanıyorum."
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Ticaret Bakanı Bolat: 
Türkiye'de 83 bin 600 
yabancı �rma üretim ve
ticarette faaliyet gösteriyor

altında kalacak. Bu bir kere para ve kur 
döviz piyasalarında istikrar demektir." 
değerlendirmesini yaptı.

Ticaret Bakanı Bolat, ihracattaki bu 
başarıyı sürdürülebilir kılmak için 
katma değerli inovasyonlu marka 
değeri yüksek AR-GE ve bilgi 
ekonomisinin yoğun olduğu alanlarda 
ihracat yapılması gerektiğini belirtti.

Bolat, "Yüksek �yatlı ihracat yapmak 
için yüksek katma değere sahip olmak 
lazım. Yüksek katma değerli ürün 
ihracatı yapabilmek için araştırma 
geliştirme, inovasyon, markalaşma ve 
bilgi ekonomisi katkılarının artırılması 
gerekiyor." ifadelerini kullandı.
Orta yüksek ve yüksek teknolojili 
ürünlerin toplam ihracatına oranının 
yüzde 40'a ulaştığını, hede�n bunu 
2028'de yüzde 50'ye yükseltmek 
olduğunu dile getiren Bolat, 
"Pek çok bilişim �rmamızın inovatif ve 
yenilikçi adımlarla dünya devleri 
arasında yer almaya başladıklarını 
görüyoruz. Bilişim sektöründeki 
ihracatımız 2023 yılında 4,3 milyar 
dolara ulaşmıştı. 2024 yılının ilk 9 
ayında ise 3,3 milyar doları aştık. Bu yıl 
hede�miz 5 milyar dolar rakamına 
ulaşmaktır." açıklamasında bulundu.

Bolat, bu sektörün büyüme oranı ve 
yıllar itibarıyla artan ihracatının 
dikkate alındığında gelecek yıllarda 
yazılım sektörünün, bilişim 
sektörünün, telekomünikasyon 
sektöründeki hızlı büyüme ve hızlı 
ihracat artışının devam edeceğini 
öngördüklerini kaydetti.
2028 yılında 7 milyar doları 
aşacaklarını ifade eden Bolat, 

"Türkiye bugün kendi savaş uçağını, 
savaş gemisini üretebilen, inşa eden 
konumda. İnsansız hava taşıtları, hava 
taşıtlarının aksam ve parçalarını ve her 
türlü makine ürünlerini imal edebilen 
yüksek katma değerli teknoloji ürünü 
üretebilen bir ülke olmayı başardık." 
diye konuştu.

ay sonra kesin veriler ortaya çıkar." 
diye konuştu.

Bolat, dünyadaki savaşlar, jeopolitik 
gerginlikler, en�asyonla mücadele, 
durgun bir ekonomik büyüme ve 
oldukça düşük bir ticaret artışı 
karşısında Türkiye'nin kararlılıkla 
uyguladığı ekonomi programının 
programının makro göstergelerinin 
hemen hemen birçoğunda olumlu 
sonuç vermeye devam ettiğinin altını 
çizdi.

Salgında dahi Türkiye ekonomisinin 
büyüme performansını sürdürmeyi 
başardığını belirten Bolat, "Salgın yılı 
olan 2020'de yüzde 1,9 büyüyerek 
dünyada büyüme sıralamasında ilk 
üçün içinde yer alabildik." dedi.

"Aktif çalışan sayımız 11,5 milyon 
kişi artarak 32 milyon 800 bine 
ulaştı"

2002 yılında Türkiye'deki toplam 
istihdam sayısının 21 milyon 300 bin 
kişi olduğunu kaydeden Bolat, 
sözlerini şöyle sürdürdü:

"Şu anda aktif çalışan sayımız 11,5 
milyon kişi artarak toplamda 32 
milyon 800 bine ulaştı. Sadece 2024 
yılında, son bir yılda 1 milyon 250 bin 
kişi yeni istihdam, iş imkanları buldu. 
İhracatımızda ve hizmetler 
ihracatımızda hem mal hem hizmetler 
ihracatımızda son 22 yılda 7,5 kata 
varan artış sağladık. Son bir yıl 
itibarıyla kasım-kasım arasında 
toplam ihracatımız 261 milyar 400 
milyon dolara yükseldi. Geçen yılı 
255,6 milyar dolar mal ihracatıyla 
kapatmıştık. Üstüne yaklaşık 6 milyar 
dolar ilave mal ihracatı sağlamış 
durumdayız. Cari açığın büyük olması 
demek yatırımlarımızı 
tasarru�arımızla yeterince 
karşılayamıyoruz anlamına geliyor. 
Deprem, savaşın getirdiği enerji 
�yatlarındaki şok artışlar ve salgın 
döneminden sonraki büyük çıkışla 
beraber cari açığımız artmıştı, 55,6 
milyar dolardı yıllıklandırılarak."

"2023 Mayıs ayında aradan 16 ay geçti 
ve eylül itibarıyla 46 milyar dolarlık 
iyileşme, yani cari açıkta azalış 
sağlandı." diyen Bolat, "Türkiye cari 
açığı azaltarak daha fazla ihracat, daha 
az ithalatla mal ve hizmetler 
ihracatıyla döviz kazanıyor. Geçen yıl 
biz 255,6 mal ihracatından 106'da 
hizmet ihracatından 361,5 milyar 
dolar döviz kazanmıştık ve cari 
açığımız 45,5 milyar dolardı. 

Bu yıl yaklaşık 374-375 milyar dolar 
döviz kazanmış olacağız ve cari 
açığımız da 10 milyar dolar veya 

konuşan Bolat, bunların istihdamdaki 
payının yaklaşık 1,2 milyon, 
ihracattaki paylarının da yaklaşık 100 
milyar dolar olduğunu söyledi.

Şu anda Türkiye'de 83 bin 600 yabancı 
�rmanın üretim ve ticarette çalışmakta 
olduğunu hatırlatan Bolat, toplam 270 
milyar doların 2002 yılından bu yana 
Türkiye'ye doğrudan yabancı yatırım 
olarak girmiş bulunduğunu açıkladı.
"Son birkaç yıldır yapay zekanın nasıl 
önem kazandığını gördük ve dijital 
dünyanın şu anda 3'te 1'ine 
hükmediyor. 2-3 sene sonra yapay 
zeka belki de dijital dünyanın 
tamamına egemen olacak." diyen 
Bolat, şöyle devam etti:

"Ticaret Bakanlığı olarak ülkemizin 
teknolojik dönüşümünü sağlayacak 
ihracat kapasitesini artıracak 
çalışmaları uygulamaktan sorumluyuz 
ve bu alanda çalışıyoruz. Türkiye 
Yüzyılı'nı ticaretin yüzyılı yapmak 
üzere Cumhurbaşkanımızın çizdiği 
vizyon kapsamında yatırımı, üretimi, 
istihdamı, ihracatı artırarak dış ticaret 
açığı ve cari açığımızı sürdürülebilir 
bir şekilde azaltma hede�erimiz 
doğrultusunda dengeli bir ekonomik 
büyüme ve halkımızın refahının 
artmasını sağlamak üzere çok büyük 
gayretlerle çalışmaktayız."

Bolat, "Türkiye etrafındaki sıcak 
savaşların tam merkezinde, ortasında 
yer aldığı için bölgesel güvenlik ve 
ekonomik istikrar açısından da daha 
da zorlu bir süreçle karşı karşıya 
kaldık ve bu süreç devam ediyor." 
yorumunu yaptı. Bakan Bolat, şunları 
kaydetti:

"2023 yılında dünya ekonomisi sadece 
yüzde 3,3 büyüyebildi ortalama olarak. 
3,3 büyük bir büyüme gibi 
gözükmekle beraber batılı ülkelerde 
dünya ekonomisinin yarısını oluşturan 
ABD ve Avrupa ülkelerinde bu oran 
daha düşüktü. Çin, Hindistan gibi 
ülkeler büyüme ortalamasını yukarı 
çektiler. Dünyada 2000-2019 yılları 
arasında büyüme ortalaması yüzde 3,7 
yıllık olarak. 2023 yüzde 3,3 bu yıl 
yüzde 3,2 gelecek yılda yüzde 3,2 veya 
yüzde 3,3 tahminleri yapılmakta 
bunun anlamı durgun bir ekonomik 
büyüme süreci içindeyiz ve buna göre 
hareket etmek zorundayız."
 
Bolat, dünya ihracatının yüzde 4,8 
küçüldüğünü belirterek, "Bu şartlar 
altında biz ticaret yapabildik ve 
ihracatımızı artırmayı başarabildik. 
2024 yılı için dünya ticareti için 
beklenen artış oranı yüzde 2,7 birkaç 

Bu yıl ikincisi düzenlenen 
İstanbul Üniversitesi-Cerrahpaşa 
Cerrahpaşa Liderler Zirvesi'nde 
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Özellikle savunma sanayisinin son 
yıllarda çok büyük bir ivme 
kaydettiğinin altını çizen Bolat, 
"Dünyada 11. sıradayız savunma 
üretiminde üretim hacmimiz 12 milyar 
dolar civarında ve ihracatımız geçen yıl 
5,5 milyar dolardı. Bu yıl 11 ayda 5 
milyar 750 milyon doları geçtik. Bu yılı 
6,5 milyar dolarlık savunma sanayi 
ihracatıyla inşallah kapatacağız. 
Hede�miz 2028 yılına kadar savunma 
sanayi ihracatımızı yıllık 12 milyar 
doların üzerine taşımaktır." dedi.

Bolat, "Türkiye özellikle otomotiv 
sanayinde elektrikli yerli otomobili 
üreterek bu alandaki rekabet ve yarışta 
ben de varım demiştir. Türk Otomotiv 
Enstitüsü yıllık geçen yıl 35 milyar dolar 
ihracat yapmıştır. Bunun yaklaşık 15 
milyar doları araç 20 milyar doları yan 
sanayi, yedek parça sanayi ürünleridir." 
dedi.
Bu sene 37-38 milyar dolarla, otomotiv 
sanayi ihracatını tamamlayacaklarını 
hatırlatan Bolat, elektrik ve elektronik 
alanındaki gelişmelerle birlikte tüm 
sektörler itibarıyla dünyadaki 
gelişmelere entegre olmakta daha hızlı 
teknolojik bir gelişim gösterildiğinin 
altını çizdi.

TUSAŞ Motor Sanayi AŞ (TEI) Genel 
Müdürü Mahmut Akşit ise "Yapay zeka 
veriye bağlı bir şeydir. O yüzden büyük 
veriyi kim kontrol ederse insanların 
hepsini de oraya doğru yönlendirebilir." 
diye konuştu.
Veriyi kimin kontrol ettiğinin ve verinin 
yapay zekaya yüklenmesinin önemli 
olduğunu belirten Akşit, "Her veriyi 
yapay zekaya yüklediğiniz zaman o 
verinin bir kopyasını da o hizmeti size 
sunanlarla paylaşmış oluyorsunuz." 
dedi.
Çalık Enerji Üst Yöneticisi (CEO) Temel 
Kotil de Türkiye'de çok ciddi oranda 
AR-GE'ye harcama yapıldığını, para 
aktarıldığını, bu sürecin çok yeni bir 
dünya olduğunu vurgularken şu anda 
işe yarayan bir yapay zekanın da 
gündemde yer aldığının altını çizdi.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, "Şu anda 

Türkiye'de 83 bin 600 yabancı �rma üretim ve 

ticarette faaliyet gösteriyor." dedi.



Dışişleri Bakanı Fidan: Suriye'de yeni bir 
dönem başlamıştır, artık ileriye odaklanmak
gerekmektedir

Dışişleri Bakanı Hakan 

Fidan, Suriye'de yeni bir 

dönemin başladığına işaret 

ederek, "Zor günlerinde 

Suriyeli kardeşlerine el 

uzatmış Türkiye, Şam'da 

açılan yeni sayfada da 

yanlarında olacak." dedi.
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konuştu.
Suriye'de dün yaşanan gelişmelerin 
bir umut ışığı olduğunu ifade eden 
Fidan, "Birleşmiş Milletler başta 
olmak üzere uluslararası aktörlerin 
Suriye halkına el uzatıp kapsayıcı bir 
yönetimin oluşturulmasına destek 
vermesini bekliyoruz." diye konuştu.

Fidan, Suriye'de kalıcı çözüm ile barış 
ve istikrarın ancak ulusal uzlaşıyla 
sağlanabileceğinin en başından beri 
dile getirildiğinin altını çizdi.

Bütün gayretlere ve fırsatlara rağmen 
Esed rejiminin halkıyla barışma 
yoluna gitmediğini hatırlatan Fidan, 
"Suriye'de yeni bir dönem başlamıştır, 
artık ileriye odaklanmak 
gerekmektedir." ifadesini kullandı.

Bakan Fidan, "Bundan sonraki 
süreçte, farklı etnik ve dini grupların 
kapsayıcı bir yönetim anlayışı ve barış 
içerisinde yaşadığı bir Suriye'yi arzu 
ediyoruz. Komşularıyla iyi ilişkilere 
sahip olacak, bölgesine barış ve 
istikrar katacak yeni bir Suriye 
görmek istiyoruz." 
değerlendirmesinde bulunarak, 
Türkiye'nin bu amaçla gereken 
desteği vermeye hazır olduğunu 
belirtti.

"Türkiye, Şam'da açılan yeni sayfada 
da yanlarında olacak"

Suriyelilerin güvenli ve gönüllü geri 
dönüşlerinin sağlanması ve ülkenin 
yeniden imarı için çalışmalarını 
sürdüreceklerini bildiren Fidan, "Zor 
günlerinde Suriyeli kardeşlerine el 
uzatmış Türkiye, Şam'da açılan yeni 
sayfada da yanlarında olacaktır." dedi.

Bakan Fidan, Suriye halkının da bu 
altın fırsatı iyi değerlendireceğine 
inandıklarını kaydederek, "DEAŞ ve 

PKK'nın mevcut durumdan fayda 
sağlanmasının önlenmesi Suriye'yi 
terörizm için güvenli liman olmaktan 
çıkartacaktır. Bunun için de her türlü 
çalışmamıza kararlılıkla devam 
edeceğiz." diye konuştu.

Suriye'nin diplomasinin ne kadar 
uzun soluklu ve sabır gerektiren 
bir iş olduğunu bir kez daha 
gösterdiğini kaydeden Fidan, 
Türkiye'nin 13 yıldır yılmadan 
gerek ikili ilişkilerde gerekse 
çoklu platformlarda doğru 
bildiğini savunduğunu belirtti.

Hakan Fidan, herkes Suriyelileri 
terk ederken Türkiye'nin onların 
yanlarında durduğunu 
hatırlatarak, Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan'ın güçlü 
iradesinin umudunu kaybeden 
Suriyeliler için umut ışığı olmaya 
devam ettiğini vurguladı.

Türkiye'nin adaletin, bölgesel 
barışın ve istikrarın tecellisi için 
her türlü güçlüğü omuzladığına 
işaret eden Fidan, "Diplomatik 
hamlelerimizi yaparken sadece 
kendi milli güvenliğimiz ve 
huzurumuz için değil, bölgemiz 
için huzur ve refah istediğimizi 
de samimiyetle gösterdik." 
şeklinde konuştu.

15. Büyükelçiler Konferansı 
vesilesiyle büyükelçilerle bir 
araya gelmekten memnuniyet 
duyduğunu söyleyen Fidan, "Her 
biriniz dünyanın dört bir 
yanında devletimizi temsil 
ediyor, bayrağımızı 
dalgalandırıyorsunuz, özveriyle 
çalışıyorsunuz." ifadesini 
kullandı.
Fidan, konferansın bu yılki 
temasının "Türkiye'nin diplomasi 
hamleleri ve küresel yansımaları" 
olarak belirlendiğine ve 
konferans içeriğinin zengin 

olduğuna dikkati çekerek, 
şunları kaydetti:

"Dış ilişkilerimizin boyutlarını 
teşkil eden, savunma, güvenlik, 
istihbarat, ekonomi, �nans, 
bağlantısallık, sanayi, 
ulaştırma, adalet, iletişim, 
çevre, enerji, göç ve kültür gibi 
alanları kapsayan panellere 
geniş yer ayırdık. Ayrıca, 
akademik bir gün 
düzenleyerek dış ilişkilerde 
teoriyle pratiği bir araya 
getirmeyi hede�edik."
Fidan, dış ilişkilerinin önemli 
bir ayağının da "ekonomi" ve 
"ticaret" olduğunu 
vurgulayarak, büyükelçilerin 
yeni pazarlarda yeni iş fırsatları 
sağlama, yatırımları teşvik 
etme, Türkiye'nin ekonomik 
gücünü diğer ülkelere tanıtma 
gibi oldukça önemli 
aktivitelerle meşgul olduğunu 
belirtti.

Bu nedenle Türk iş 
insanlarının yurt dışındaki 
problemlerine çözüm 
bulmanın bakanlığın önemli 
görev alanlarından biri 
olduğunun altını çizen Fidan, 
"Bu düşünceyle 
konferansımızda, DEİK İş 
Konseyleri ile 
bulunabilecekleri 
bulunabilecekleri yuvarlak 
masa toplantıları organize 
ettik." diye konuştu.

Fidan, konferansın önemli bir 
bölümünde bu yıl ve geleceğe 
ilişkin değerlendirmelerin 
yapılacağını, bölgesel ve 
tematik oturumlarda çok 
boyutlu Türk dış politikasının 
da ele alınacağını anlattı.
Konferans kapsamında, 
uluslararası alanda etkinliği 
giderek artan Türkiye'nin 

küresel sistem içerisindeki 
rolünü daha da güçlendirmeye 
yönelik çalışmaların bir kez 
daha gözden geçirileceğine ve 
görüş alışverişlerinde 
bulunulacağına değinen Fidan, 
şunları kaydetti:
"Uluslararası sistemin içerisinde 
bulunduğu durumu doğru 
okumak, daha isabetli analiz 
yapmak ve doğru politikalar 
üretmek olmazsa olmazımızdır. 
Günümüzde iç içe geçmiş 
tehditler, birbirini besleyen 
çatışmalar, terörizm, düzensiz 
göç, yabancı düşmanlığı, İslam 
karşıtlığı, iklim krizi ve siber 
tehditler gibi muhtelif 
sınamalarla karşı karşıyayız."

Fidan, "Bu gelişmeler çok tara�ılığın 
ve kurallara dayalı uluslararası 
sistemin erozyona uğramasının bir 
tezahürüdür." diyerek, İkinci Dünya 
Savaşı'nın ardından kurulan 
yönetişim sisteminin bugünün 
sorunlarına çare olamadığını söyledi.

Birleşmiş Milletlerin reform 
ihtiyacı

Bakan Fidan, İsrail'in Gazze'de 
sürdürdüğü ve bugüne dek 44 binden 
fazla Filistinlinin hayatına mal olan 
soykırıma, Birleşmiş Milletler (BM)) 
Güvenlik Konseyinin "dur" 
diyememesinin küresel yönetişim 
krizini ve BM'nin reform ihtiyacını 
açıkça ortaya koyduğunu vurguladı.
Rusya-Ukrayna Savaşı'nın Doğu-Batı 
savaşına dönme riski taşıdığına 
dikkati çeken Fidan, savaşın karşılıklı 
atılan adımlarla daha da 
tırmandığının altını çizdi.

Söz konusu savaşın binlerce insanın 
hayatına mal olduğunu ve 
beraberinde küresel en�asyon, 
ekonomik durgunluk ve gıda 
güvenliği sorununu getirdiğini 
anlatan Fidan, şöyle devam etti:
 

F idan, Ankara'da bir otelde 
düzenlenen, 15. Büyükelçiler 
Konferansı'nın açılışında 



"Dış politikamızı köklü devlet 
geleneğimiz ile insani değerlerimiz 
ışığında yürütüyor, dünyanın her 
bölgesinde ülkemizin çıkarları ve 
bekası için çalışıyoruz. Ülkemizi 
her alanda daha etkin ve güçlü 
kılmayı hede�eyen vizyonumuz, 
siz büyükelçilerimizin değerli 
katkılarıyla sahada çok şükür 
ilerlemektedir. 

360 derece perspekti�yle 
izlediğimiz bu politika Türkiye 
eksenli bağımsız ve milli bir nitelik 
arz etmektedir. Bugün de 
uluslararası sistemin içinde 
bulunduğu krizler ve çatışmalar 
sarmalında, yeni �kirleri ve 
kavramları, alternatif rotaları, 
çözüm yollarını, dolayısıyla umut 
ışığını ortaya koyan bir Türk 
hariciyesiyiz."
Fidan, dış politikanın çok yönlü 
ilerlediğine ve daima evrildiğine 
işaret ederek, Türkiye'nin bütüncül 
ve kapsayıcı bir strateji izlediğini 
kaydetti.

Bakan Fidan, dünyada krizlerle 
mücadele edilirken ortaya çıkan 
fırsatları da eş zamanlı olarak 
değerlendirmenin başarılı bir dış 
politikanın olmazsa olmazı 
olduğunu söyleyerek, "Bu yöndeki 
re�eks ve kabiliyetlerinizi daha da 
geliştirmeye önem atfetmekteyiz. 
Günümüzde hızla gelişen 
teknolojiyi çalışmalarımıza 
yansıtmak, bakanlığımızı daha 
ileri noktalara taşıyacaktır." 
şeklinde konuştu.
Çığır açan teknolojilerdeki 
gelişmelerin dış politikaya 
yansımalarının takip edildiğini 
söyleyen Fidan, "Vizyonumuzu ve 
kurumsal kapasitemizi çağın 
gerekliliklerine göre adapte 
etmekteyiz." dedi.

İsrail'in Gazze'deki soykırımına 
karşı Türkiye'nin öncü rolü

İsrail'in Gazze'de uyguladığı 
soykırıma karşı bölgesel 
garantörlük tekli�yle iki devletli 
çözüm temelinde sorunun 
çözülmesi gerektiğini ilk günden 
itibaren vurguladıklarını aktaran 
Fidan, İsrail'le ticareti 
durdurduklarını, Filistin'in 
uluslararası alanda daha fazla 
devlet tarafından tanınmasını 
sağlayan ve İsrail'e silah 
satışlarının durdurulması için 
uluslararası girişimlerde 
bulunduklarını hatırlattı.

Fidan, Uluslararası Adalet 
Divanındaki davalara müdahil 
olduklarını da anımsatarak, İslam 
İşbirliği Teşkilatı ve Arap Birliği 
Filistin Temas Grubu'nun 
kurulmasına öncülük ettiklerini ve 
bu grupla çeşitli ülkelerde 
girişimlerde bulunduklarını 
anlattı.

Ateşkesin sağlanması, insani 
yardımların ulaştırılması ve 
Filistin'in devlet olarak tanınması 
için yoğun bir diplomasi mesaisi 
yaptıklarını söyleyen Fidan, "Bu 
temasların da etkisiyle bir yıl önce 
ateşkesi zikretmekten dahi çekinen 
birçok ülkenin, özellikle 

Batı'daki ülkelerin, bugün ateşkes ve 
iki devletli çözüm savunucusuna 
dönüştüklerini memnuniyetle 
görmekteyiz." ifade kullandı.

Fidan, Filistin'e desteklerini insani 
yardımlarla da gösterdiklerini ve 
göstermeye devam edeceklerini 
vurgulayarak, Lübnan'daki ateşkesin 
kalıcı olması ve Gazze'de de ateşkesin
sağlanarak nihai çözüme gidilmesi 
için çalışmalarını sürdüreceklerini 
belirtti.
Bakan Fidan, Filistin'e desteğin 1967 
sınırları temelinde bir Filistin devleti 
kurulana dek devam edeceğini 
vurguladı.

"Türkiye, farklı bölgelerdeki ülkelerle 
ilişkileri geliştirme gayretini 
sürdürüyor"

Rusya-Ukrayna Savaşı'nın sona 

erdirilmesi ve Karadeniz'de seyrüsefer 
emniyetinin sağlanmasına yönelik 
çabaları aralıksız sürdürdüklerini 
kaydeden Fidan, Türkiye'nin tara�ar 
nezdinde sahip olduğu güvenilir 
muhatap 
konumundan istifade ederek, son 
gelişmelerle ortaya çıkan tırmanma 
riskini bertaraf etmek üzere gerekli 
temasları sürdürdüklerini dile getirdi. 

Fidan, bölgede refah ve barışın temini 
için Orta Doğu'dan Ka�asya'ya, 
Asya'dan Afrika'ya, Avrupa'dan 
Amerika'ya kadar her coğrafyada 
ilişkileri geliştirme gayretlerine 
aralıksız devam ettiklerini söyledi.

Irak ile güvenlik başta olmak üzere 
muhtelif alanlardaki işbirliğini 
derinleştirmenin, İran ile ikili ve 
bölgesel ilişkileri ilerletmenin, Güney 
Ka�asya'da barış ve istikrarı 
sağlamaya yönelik girişimlerin, 
Yunanistan'la ilişkileri pozitif gündem 
çerçevesinde geliştirmenin bu 
gayretlerden birkaçı olduğunu belirten 
Fidan, Balkanlar'ın barış ve 
istikrarının da kritik önemde 
olduğunu kaydetti.Fidan, Balkanlar'da 
yapıcı, öncü ve tüm aktörlerle 
etkileşimi önceleyen rolü muhafaza 
etmeleri gerektiğini, Türk dünyasıyla 
bütünleşme hamlesi doğrultusunda, 

Türk Devletleri Teşkilatının (TDT) 
daha da güçlendiğini ve küresel 
sistemde bir güç merkezi haline 
gelmesi için çalışmaların aralıksız 
sürdüğünü anlattı.

"AB ile tam üyelik perspekti�nden 
ilişkilerimizi ilerletme niyetimiz 
baki"

Afrika, Asya-Pasi�k, Latin Amerika ve 
Karayipler'e yönelik açılım politikaları 
çerçevesinde ilişkileri bölge ülkeleriyle 
daha da ve çok boyutlu geliştirme 
gayretinde olduklarını kaydeden 
Fidan,"Avrupa Birliği ile tam üyelik 
perspekti�nden ilişkilerimizi ilerletme 
niyetimiz bakidir. Sürecin dar siyasi 
hede�erle akamete uğratılmasının 
herkesten evvel Avrupa Birliği için 
stratejik kayba yol açtığını her 
platformda dikkate getirmekteyiz." 
diye konuştu.

Fidan, Türkiye'nin NATO içindeki 
stratejik konumunu muhafaza etmeye 
devam edeceğinin, güçlü ordusu ve 
her geçen gün gelişen savunma sanayi 
ekosistemiyle ittifakın imkan ve 
kabiliyetleri ile caydırıcılığına anlamlı 
katkılarda bulunduğunun altını çizdi.
Mütte�klerden de PKK, FETÖ, 
DHKP-C gibi terör örgütleriyle 
mücadelede Türkiye'nin yanında 
olmalarını beklediklerine dikkati 
çeken Fidan,

"Aynı şekilde ihracat kısıtlamaları gibi 
mütte�klik ruhuyla bağdaşmayan 
eylemlerden kaçınmaları da ayrıca 
taleplerimiz arasındadır." şeklinde 
konuştu.

"Dış politika, ekonomik ve ticari 
ilişkilerin gelişimini sağlıyor"

Fidan, dış politika ile ekonomi 
arasında bağlantı olduğuna işaret 
ederek, Afrika'yla 2002'de 4,3 milyar 
dolar seviyesindeki ticaretin bugün 40 
milyar doları aştığını ifade etti.

Latin Amerika ve Asya Pasi�k 
ülkeleriyle de ticari ilişkilerin 
geliştiğini aktaran Fidan, 
büyükelçiliklerin sayısının arttığı, yeni 
büyükelçiliklerin açıldığı coğrafyalarda 
buna paralel olarak ticari ve kültürel 

faaliyetlerin de yoğunlaştığını kaydetti.
Fidan, bağlantısallık konusunun 
stratejik önemini vurgulayarak, Avrupa, 
Orta Doğu ve Asya'yı birbirine bağlayan 
konumu gereği Türkiye'nin pek çok 
bağlantısallık projesinin de doğal ortağı 
konumunda olduğunu belirtti.

Avrupa ile Asya arasında enerji, mal ve 
hizmetlerin transferi bakımından 
büyük önem taşıyan Hazar Geçişli Orta 
Koridor'a ve bununla bağlantılı 
projelere stratejik önem atfettiklerini 
aktaran Fidan, 

"Bölgemiz ve ötesinde kesintisiz 
bağlantısallığın geliştirilmesi için 
çalışıyor, ülkemizi mücavir 
coğrafyaların enerji arz ve güvenliğinde 
başat bir aktör haline getirmek üzere 
gerekli adımları ilgili kurumlarımızla 
beraber bilinçli bir politika çerçevesinde 
atıyoruz." dedi.

"AGİT Genel Sekreterliğine 
Sinirlioğlu'nun seçilmesi Türk 
diplomasisine uluslararası güveni 
gösteriyor"

Fidan, güvenlik, refah ve istikrarın 
adaletten ayrı düşünülemeyeceğine 
işaret ederek, daha adil bir dünya 
düzeni kurulmadan kalıcı barış, istikrar 
ve refah sağlanamayacağını vurguladı.
Avrupa Güvenlik ve İşbirliği Teşkilatı 
Genel Sekreterliğine yoğun diplomasi 
girişimleri neticesinde emekli Büyükelçi 
Feridun Sinirlioğlu'nun seçildiğini 
hatırlatan Fidan, bunun Türk 
diplomasisine olan uluslararası güvenin 
bir tezahürü olduğunu vurguladı.

Fidan, güçlü ekonominin güvenlik ve 
refahın olduğu kadar güçlü dış 
politikanın da teminatı olduğuna, yerli 
ve milli savunma projelerinin pek çok 
bölgede ve operasyon sahasında oyun 
değiştirici etkilere sebep olduğuna 
dikkati çekti.

En önemli dış politika araçlarından 
kamu diplomasisinin çok aktörlü 
niteliğinden de istifade edildiğini 
aktaran Fidan, Türkiye'nin insani 
yardımlar bakımından gayrisa� milli 
hasılasına oranla dünyadaki en cömert 
ülke konumunda olduğunun altını 
çizdi.
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Ankara'da Cengiz 
Aytmatov Parkı'nda 
düzenlenen törene , 

8 Aralık 2024
SİVİL İNİSİYATİF

yazar Aytmatov'un oğlu 
Sancarbek Aytmatov, 
Kırgızistan'ın Ankara 
Büyükelçiliği Elçi-Müsteşarı 

, 

Cengiz Aytmatov,
doğumunun 
96. yıl dönümünde 
Ankara'da anıldı

Azerbaycan’da, 
TİKA destekleriyle
Turan Gastroturizm 
Akademisi açıldı

Kırgızistan'ın Ankara 
Büyükelçiliği ve Keçiören 
Belediyesinin işbirliğiyle 
Kırgız yazar Cengiz 
Aytmatov'un doğumunun 
96. yılı vesilesiyle anma 
töreni düzenlendi.

(TİKA) destekleriyle kurulan Turan 
Gastroturizm Akademisi'nin açılışı 
yapıldı.

TİKA ile Azerbaycan Sağlık ve 
Termal Turizmin Desteklenmesi 
Birliğinin işbirliğinde kurulan 
Turan Gastroturizm Akademisi'nin 
açılışını, TİKA Başkanı Serkan 
Kayalar gerçekleştirdi.

Kayalar, TİKA olarak Azerbaycan'da 
farklı alanlarda birçok proje 
gerçekleştirdiklerini belirtti.
Azerbaycan'ın havası, suyu, kültürel 
zenginlikleri ve gastronomisiyle çok 
özel bir ülke olduğunu vurgulayan 
Kayalar, "Bu güzelliklerin turizm 
sektörü ile eşgüdümlü bir şekilde 
geleceğe taşınması ve 
kurumsallaşması için Azerbaycan'a 
destek vermeye devam edeceğiz." 
dedi.

Kayalar, açılışını gerçekleştirdikleri 
akademiden yetişecek gençlerin 
dünyaca ünlü şe�er olacağına ve 
Azerbaycan'ın gastronomi 
kültürünün ve turizminin 
gelişmesine büyük katkılar 
sunacağına inandıklarını belirtti.
Turan Gastroturizm Akademisi'nde 
garsonluk, aşçılık, barista, kat 
görevlisi, ön büro müdürü, turizm 
acentesi, yazılım, İngilizce ve tur 
rehberliği gibi farklı alanlarda 
uygulamalı eğitimler verilecek.

TİKA, ABAD'a araç hibe etti

TİKA, Azerbaycan’da el sanatlarının 
yaşatılmasına ve ev ekonomilerinin 
desteklenmesine yönelik faaliyet 
gösteren Aile Ekonomisine Kolay 
Destek (ABAD) kamu tüzel 
kişiliğine ha�f ticari araç hibe etti.
TİKA Başkanı Kayalar, Bakü'ye 
bağlı Nardaran kasabasındaki 
ABAD Seramik ve El Sanatları 
Merkezi'ni ziyaret etti. Merkezi 
gezen Kayalar'a ABAD Direktörü 
Rüfet Elçiyev bilgi verdi.

Kayalar, Elçiyev'e TİKA tarafından 
ABAD'a hibe edilen aracın 
anahtarını teslim etti.

ABAD, köylerde yumurta üreten 
ailelerin bir marka altında 
toplanarak ürünlerini başkent 
Bakü'de satışa sunabilmeleri için bir 
proje başlattı. Hibe edilen araç, bu 
ürünlerin başkente taşınmasında 
kullanılacak.

A zerbaycan'ın Sumgayıt 
şehrinde, Türk İşbirliği ve 
Koordinasyon Ajansının 

Aibek Akaev, Kırgızistan'ın 
Bolu Fahri Konsolosu 
Atillahan Kurt, eski Tarım ve 
Köyişleri Bakanı Sami Güçlü, 
Keçiören Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Atilla Zorlu ve çok 
sayıda davetli katıldı.

Tören, iki ülkenin marşlarının 
okunmasıyla başladı.

Sancarbek Aytmatov, burada 
bulunmaktan memnuniyet 
duyduğunu belirterek, 
"Babama Türkiye'ye gittiğini ve 
Türkiye'nin özelliğinin ne 
olduğunu soruyordum. 
Babam da bunun Türkiye'deki 
insanların kalplerindeki 
sıcaklık olduğunu söylüyordu." 
dedi.

Etkinliklerin düzenli şekilde 
Türkiye'de yapılmasının 
sembolik olduğunu söyleyen 
Aytmatov, Ortak Türk 
Alfabesi'nin kabul edilmesinin 
ışığında bu tür etkinliklerin 

özel bir anlam kazandığını 
vurguladı.

Aytmatov, "Kitap okumak 
zorundayız, kitaplar hakkında 
çok konuşmamalıyız, onları 
hissetmeliyiz." diyerek, anma 
törenine katılanlara teşekkür 
etti.

Elçi-Müsteşarı Akayev de 
Cengiz Aytmatov Parkı'nın 
2008'de açıldığını ve 
Türkiye'de birçok sokak ve 
caddeye Kırgız yazarın 
isminin verildiğini dile getirdi.

Keçiören Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Zorlu ise bir neslin 
kişiliğinin oluşması ve 

Cengiz Aytmatov'un eserlerinin 
etkisinin olduğunu ifade etti.
Eski Tarım ve Köyişleri Bakanı 
Güçlü de 1969'da yayınlanan 
kitabının Türkiye'de okunmasıyla 
Aytmatov ile Türk milleti 
arasında bağın başladığını anlattı.

Kırgızistan'ın Bolu Fahri 
Konsolosu Kurt ise vefatının 96. 
yılında Cengiz Aytmatov'u 
rahmetle andığını Türk 
Dünyasına bırakmış olduğu 
ölümsüz eserleriyle ilelebet 
yaşayacağını ifade etti.

Konuşmaların ardından Kırgız 
sanatçılar kopuz çaldı.

Aytmatov'un oğlu, davetlilerle 
birlikte babasının anıtına çelenk 
ve karan�l bıraktı.



Kırgızistan'ın Ankara Büyükelçisi 
Ruslan Kazakbayev, Anadolu Ajansı 
(AA) Genel Müdürlüğü'ne ziyarette 
bulundu.
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, 

ile AA Genel Müdür Yardımcısı ve Genel 
Yayın Yönetmeni Yusuf Özhan ağırladı.

Karagöz, AA'nın uluslararası haber 
yapılanması, çalışma şekli ve işleyişi 
hakkında Büyükelçi Kazakbayev'e bilgi 
vererek, AA'nın dünyanın birçok 
bölgesinde aktif şekilde faaliyet 
gösterdiğini belirtti.

Türkiye ile Türk Cumhuriyetleri 
arasındaki ilişkilere de değinen Karagöz, 
işbirliğinin daha da arttırılması 
gerektiğini vurguladı.

AA'nın çalışmalarına dair sunum yapan 
Özhan da, Kazakbayev'e AA'nın, tarihi, 
küresel ölçekteki haber ağı ve akışını 
anlattı.

Büyükelçi Kazakbayev, Türkiye ile 
Kırgızistan arasındaki iyi ilişkilere dikkati 
çekerek, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın kasımda Türk Devletleri 
Teşkilatı (TDT) Devlet Başkanları Konseyi 
11. Zirvesi'ne katılmak üzere yaptığı 
Kırgızistan ziyaretinin öneminin altını 
çizdi.
Kazakbayev'in AA anı de�erini 
imzalamasının ardından, AA Genel 
Müdürü Karagöz ile Kazakbayev karşılıklı 
hediye takdiminde bulundu ve hatıra 
fotoğrafı çekildi.

YTB Başkanı Eren: 
Kerkük’ün demogra�k 
yapısı bozulmamalı

YTB Başkanı Abdullah Eren, 

Kerkük'te yapılan nüfus 

sayımında Türk kimliğine zarar 

verecek girişimlerden 

kaçınılması gerektiğini 

vurguladı.

Y urtdışı Türkler ve 
Akraba Topluluklar 
(YTB) Başkanı Abdullah 

Eren, Kerkük'te gerçekleştirilen 
nüfus sayımına ilişkin önemli 
açıklamalarda bulundu. Eren, 
Kerkük’ün tarihi Türk yurdu 
olduğuna dikkat çekerek, Türk 
kimliğine zarar verecek her 
türlü girişimden kaçınılması 
gerektiğini vurguladı.

KERKÜK'ÜN DEMOGRAFİK 
YAPISI KORUNMALI

Abdullah Eren, açıklamasında, 
“Kadim Türk yurdu olan Kerkük’te 
nüfus sayımı yapılıyor. Bu minvalde 
Kerkük’ün demogra�k yapısını 
bozacak, Türk kimliğine zarar 
verecek her türlü girişimden uzak 
durulması gerektiğine inanıyoruz. 
Kerkük Türklerinin bu husustaki 
uyarıları dikkate alınmalı. Desteğimiz 
her  zaman Irak Türkleriyle" 
ifadelerini kullandı.

Eren, bu konudaki desteklerinin her 
zaman Irak Türkleriyle olduğunu 
belirterek, Türk kimliğinin 

korunmasının sadece Irak Türkleri 
için değil, tüm Türk dünyası için 
büyük anlam taşıdığını ifade etti.

"FEDERAL HÜKÛMETİ 
SORUMLU TUTUYORUZ!"

Irak Türkmen Cephesi, yaşanan 
ihlallerden federal hükûmeti 
sorumlu tutarak, bu usulsüzlüklerin 
Kerkük’ün 
demogra�k yapısını değiştirmeye 
yönelik bir strateji olduğunu ifade 
etti. Yapılan açıklamada, "Federal 
hükûmet başta olmak üzere tüm ilgili 

tara�arı, nüfus sayımı sürecini kontrol 
altına almak ve bütünlüğü sağlamak 
için sıkı önlemler almaya davet ediyor, 
saha ekiplerine Kerkük'e mensup 
olmayan aileleri kayıt altına alma 
konusunda uygulanan her türlü 
baskıyı engellemeye çağırıyoruz. 

Kerkük'ün demogra�k yapısını 
değiştirmeye yönelik her türlü girişim 
karşısında kayıtsız kalmayacağımızı 
vurguluyor, yaşanan ihlallerden federal 
hükûmeti sorumlu tutuyoruz" denildi.

Kırgızistan'ın Ankara 
Büyükelçisi Kazakbayev,
AA'yı ziyaret etti

üyükelçi Kazakbayev'i, AA 
Yönetim Kurulu Başkanı ve Genel 
Müdürü Serdar KaragözB
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Teknoloji Bakanlığının desteklediği, 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesinin ev 
sahipliğinde, "Türkiye Yüzyılında Sanayi 
ve Teknoloji" ana temasıyla düzenlenen 
"Kocaeli Kent Ekonomileri Zirvesi"nin 
açılışında yaptığı konuşmada, 
Anadolu'nun dört bir yanına yeni 
üretim üsleri kurduklarını söyledi.

Son 22 yılda 36 milyar dolardan 262 
milyar dolara yükselen ihracatın, 
sanayinin üreten şehirlerin 
öncülüğünde yapıldığını dile getiren 
Kacır, şu değerlendirmede bulundu:

"İ�ihar tablomuzun üst sıralarındaki 
Kocaeli'miz; sanayinin, üretimin, 
istihdamın, emeğin, alın ve akıl terinin 
timsali olarak yerini alıyor. Şehrimiz 
Türkiye'nin son 22 yılda katma değerli 
üretimde aştığı mesafenin ispatı 
niteliğindeki büyük ölçekli yatırımlar ve 
bu yatırımlarla kümelenme anlayışı 
içinde hareket eden binlerce KOBİ'ye ev 
sahipliği yapıyor. Üretim kapasitesiyle 
otomotiv, metal ve kimya sanayimize 
yön veriyor. Otomotiv ihracatında lider, 
kimya, demir-çelik, çimento, cam, 
seramik ve toprak ürünleri ihracatında 
ise ülkemizin ilk üç şehri arasında yer 
alan Kocaeli, son yıllarda Türkiye'nin 
ihracatta en başarılı ikinci şehri 
konumunda."

Kacır, Bakanlık olarak, planlı 
sanayileşme hamlesi doğrultusunda 
2002'de 8 Organize Sanayi Bölgesi'ne 
(OSB) sahip şehre 6 OSB daha 
kazandırdıklarını bildirdi.
Kocaeli'nin, Bursa'dan sonra en fazla 
OSB'ye ev sahipliği yapan kent olduğuna 
dikkati çeken Kacır, şu bilgileri paylaştı:

"OSB'lerimizde 140 bine yakın ilave 
istihdam oluşturduk. Düzenlediğimiz 4 
bin 224 teşvik belgesiyle, şehrimizde 833 
milyar liralık sabit yatırımın ve 141 bin 
nitelikli istihdamın önünü açtık. 
Sağladığımız AR-GE teşvikleriyle 
Kocaeli, yalnızca üretimin değil aynı 
zamanda teknolojinin de lider kenti 
olma yolunda ilerliyor. Şehrimize 136 
AR-GE ve 17 tasarım merkezinin yanı 
sıra 5 teknopark kazandırdık. Kocaeli 
AR-GE ve teknopark sayısı bakımından 
ülkemizde üçüncü. Ülkemizin teknoloji 
geliştirme üssü olarak 
konumlandırdığımız Bilişim Vadisi'ni 
şehrimizde hayata geçirdik.
"Kacır, ülkenin yerli ve milli otomobili 
Togg'un geliştirme süreçlerini yürüten 
beyin takımına ev 

anayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır, Anadolu Ajansının 
(AA) düzenlediği, Sanayi ve 

sahipliği yapan Bilişim Vadisi'nin, 
otomotiv sektörünün yeni mobilite 
ekosistemine ve dönüşümüne liderlik 
ettiğini kaydetti.

"Küresel askeri İHA pazarının yüzde 
70'i Türk �rmalarının elinde"
Şehri yatırım, istihdam, üretim, icat 
ve ihracat rotasında ihya ederken, 
yatırımlarla buluşturmaya devam 
edeceklerinin altını çizen Kacır, şu 
ifadeleri kullandı:

"Savunma sanayisinde paradigma 
değişimlerini doğru zamanda 
yakalayarak ülkemizi askeri insansız 
hava aracı (İHA) üretiminde dünya 
liderliğine taşıdık. Küresel askeri İHA 
pazarının yüzde 70'i Türk 
�rmalarının elinde. Savunma 
sanayisinde başarıya ulaştıran 
paradigma değişimlerine odaklanma 
ve etkin politikaları tamamlayan 
bütüncül destek mekanizmaları 
oluşturma yaklaşımını sivil alanlara 
da taşıyarak benzer başarı 
hikayelerini sivil alanlarda da 
sergilemeyi hede�iyoruz. Bu 
yaklaşımın ilk örneğini yerli ve milli 
otomobilimiz Togg ile sergiledik."
Kacır, Türkiye'nin sanayi ve teknoloji 
alanında sıçrama yapabilmesi için 
sadece Togg'un yetmeyeceğini, 
gelecek dönemde yürütecekleri etkin 
sanayi politikalarıyla pek çok alanda 
büyük atılımlar gerçekleştireceklerini 
dile getirdi.

Gelecek dönem için üç büyük 
önceliklerinin bulunduğunu 
anlatan Kacır, şu değerlendirmede 
bulundu:

"Katma değerli üretim, yeşil ve dijital 
dönüşüm. Bu doğrultuda destek 
enstrümanlarımızı sanayicimizin 
ihtiyaçlarına ve koşullara uygun 
güncelleyerek devreye alıyoruz. 
Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi 
Programı ile yüksek teknoloji 
yatırımları için AR-GE'den seri 
üretime uçtan uca bütüncül destek 
mekanizması kurduk. Program 
kapsamında makine, mobilite, 
üretimde yapısal dönüşüm, sağlık ve 
kimya ürünleri ile dijital dönüşüm 
alanlarında Kocaeli'nde 
gerçekleştirilecek 22 proje için 7 
milyar lira yatırım harekete geçirdik. 
YTAK Programı'yla, bugüne 
kadar,proje büyüklüğü 225 milyar 
lirayı aşan 25 projenin değerlendirme 
işlemlerini tamamladık.  Tarihin en 
büyük ölçekli teşvik programı HIT-30 
Yüksek Teknoloji 

Yatırım Programı'nı da temmuzda 
ilan ettik."
Bakan Kacır, 7 ana sektörde ve yüksek 
teknoloji değer zincirini 
tamamlayacak diğer alanlarda 
çıkacakları çağrılarla 2030'a dek 30 
milyar dolarlık teknoloji odaklı 
yatırımı ülkeye kazandırmayı 
amaçladıklarını ifade ederek 
ekonominin lokomotif sektörlerinin 
sürdürülebilirlik ve verimlilik odaklı 
dönüşümünü mümkün kılacak 
projeleri de hayata geçirdiklerini 
söyledi.

- Yeşil ve dijital dönüşüm destekleri

Kamunun dijital ve yeşil dönüşüm 
destek programlarını ilan ettiklerini 
bildiren Kacır, "Program 
doğrultusunda, işletmelerimizden ikiz 
dönüşümdeki ihtiyaçlarını belirleyen 
yol haritalarını sunmalarını 
bekliyoruz. Bu yol haritalarıyla 
uyumlu olarak gerçekleştirilen 
yatırımları öncelikli yatırımlar 
uygulaması ile destekliyoruz." dedi.
Kacır, Dünya Bankası desteğiyle 700 
milyon dolardan fazla �nansmanı 
sanayicilere, KOBİ'lere ve yeşil 
teknoloji girişimlerine sunduklarını 
dile getirerek sınırda karbon 
düzenlemesinden yoğun olarak 
etkilenecek sektörlerin 
karbonsuzlaşma yatırımlarının 
�nansmanı için adım attıklarını ifade 
etti.
Yeşil dönüşüm yatırımları için 2030'a 
kadar 5 milyar avro �nansmanı 
sağlamak için uluslararası �nans 
kuruluşlarıyla mutabakata 
vardıklarının altını çizen Kacır, şöyle 
konuştu:
"Sanayicilerimizin ikiz dönüşüm 
ihtiyaçları doğrultusunda yeni teşvik 
enstrümanlarını devreye almayı 
sürdüreceğiz. Ülkemizin uzun vadeli 
hede�eriyle teşvik mekanizmalarımızı 
daha güçlü hizalayan yeni teşvik 
modelimizle de yatırımcılara selektif 
ve program bazlı olarak cazip 
teşvikler sunacağız. Yalın yaklaşımla 
oluşturduğumuz yeni modelle, teşvik 
sistemimizin seçiciliğini, yerel odağını 
ve destek etkinliğini artıracağız. İleri 
teknoloji yatırımlarını daha fazla 
önceliklendireceğiz. Şehir-sektör 
eşleşmelerini öne çıkaracağız. 
İstihdam desteklerini daha etkin hale 
getireceğiz."
Kacır, ülkede lojistik bağlantıları 
güçlü yeni sanayi alanları oluşturmaya  
imkan tanıyacak "Ulusal Sanayi 
Alanları Master Planı"nın bölgesel 
sonuçlarını 

yakında kamuoyuyla paylaşmaya 
başlayacaklarını da söyledi.
Yeni OSB kurulumları ve genişleme 
alanlarında stratejik yatırımlar için yüzde 
15 alan ayrılmasını sağladıklarını 
hatırlatan Kacır, şu ifadeleri kullandı:

"OSB'lerde yapılacak yer tahsisleriyle, 
sektör ve şehir odaklı teşvik 
politikalarımızı uyumlu hale getiren 
düzenlemeler gerçekleştirdik. Yatırım, 
üretim, ihracat rotasında Türkiye'nin 
kalkınma yolculuğuna 81 şehrimizin 
dahil olmasını istiyoruz. Türkiye'nin dört 
bir yanında OSB'leri yükseltiyoruz. 
Sanayicilerimizin de yatırımlarını 
Türkiye'nin dört bir yanına taşımalarını 
temin etmeye gayret ediyoruz. Sadece iki 
ay içinde Türkiye'deki OSB'lerde bulunan 
tüm yatırım yerlerinin yüzde 20'den 
fazlası için sanayiciler yatırım talebinde 
bulunabilmiş. Bu, Türkiye'de halen 
yatırım iştahının ne kadar yüksek 
olduğunu, sanayicilerimizin Türkiye'nin 
aydınlık yarınlarına ne kadar inandığını 
göstermiştir."

Kocaeli'de gerçekleştirilecek 5 yıllık 
vizyon projeleri belirlendi
Kacır, KOSGEB destek programlarını 
yeniden yapılandırdıklarını belirterek bu 
yıl 153 binden fazla KOBİ'yi ziyaret 
ettiklerini bildirdi.
Kocaeli'nin gelecek dönemde güçlü 
lojistik bağlantıları, planlı sanayi alanları 
ve insan kaynağıyla nitelikli yatırımların 
adresi olmaya devam edeceğini 
vurgulayan Kacır, konuşmasını şöyle 
tamamladı:

"81 ilimizin zenginliklerini, potansiyelini, 
kültürel birikimini, nitelikli insan 
kaynağını, harekete geçirmek için yeni 
vizyon projemiz Bölgesel Gelişme Ulusal 
Stratejimizi kamuoyuyla paylaşacağız. 
Stratejimizde, Kocaeli'nin güçlü yenilik 
altyapısını değerlendirerek bilişim ve 
yüksek teknolojili imalat sanayi 
sektörlerindeki marka şehir rolünü 
desteklemeyi, şehrimizin katma değeri 
yüksek ürün ihracatını yükseltmeyi ve 
ihracat için lojistik bir merkez olma 
konumunu güçlendirmeyi öncelikli hedef 
olarak belirledik. Şehrimizi mobilite, 
teknik tekstil, elektronik, bilişim, kimya 
ve makine sektörlerinde yüksek 
teknolojili üretimin ve ihracatın merkezi 
olarak konumlandırdık. Şehrimizin 
lojistik merkez kimliğini güçlendireceğiz. 
Kocaeli'de gerçekleştireceğimiz 5 yıllık 
vizyon projelerimizi de açıklayacağımız 
bölge planında belirledik. Yeni 
teknolojiler ve sektörlere ilişkin 
yatırımlarla kentsel hizmetlerin hız ve 
kalitesinin artırılması, afetlere karşı 
dayanıklılığın güçlendirilmesi, sanayi 
alanlarında atık yönetimi, sanayinin 
dijital ve yeşil dönüşümü ve yeni sanayi 
alanlarına yönelik projelerimiz de 
bulunuyor."

 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, 
"Yatırım Taahhütlü Avans Kredisi (YTAK) 
kapsamında, bugüne kadar proje büyüklüğü 225 
milyar lirayı aşan 25 projenin değerlendirme 
işlemlerini tamamladık." dedi.

Bakan Kacır: Yatırım Taahhütlü 
Avans Kredisi Programı kapsamında 
25 projenin değerlendirme işlemlerini
tamamladık

S
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TCMB Başkanı Fatih Karahan, DEİK 
Yönetim Kurulunda iş dünyasıyla buluştu
Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) Yönetim Kurulu, Türkiye Cumhuriyet 

Merkez Bankası (TCMB) Başkanı Fatih Karahan ile İstanbul'da bir araya geldi.

Açıklamada görüşlerine yer verilen 
Olpak, DEİK olarak 152 İş Konseyi, 96 
adet kurucu kuruluş ile kurumsal üye ve 
binlerce üyeyle Türk iş dünyasını çok 
geniş bir yelpazede temsil ettiklerini 
bildirerek, "Merkez Bankası Başkanımız 
Fatih Karahan'la yaptığımız görüşme iş 
dünyamızın önemli bir çoğunluğunun  
görüş ve değerlendirmelerini yansıtıyor. 
Yönetim Kurulu toplantımıza katılan 
TCMB Başkanımız para politikasıyla 
ilgili sıkı duruşu, dezen�asyonun 
devamını sağlayacak şekilde 
sürdüreceklerini ifade etti. İş dünyası 
olarak önceliğimiz 'öngörülebilirlik'. Bu 
nedenle, TCMB Başkanımızın 
dezen�asyon sürecinin devamı ve  görüş 
ve değerlendirmelerini yansıtıyor. 
Yönetim Kurulu toplantımıza katılan 
TCMB Başkanımız para 

Yönetim Kurulu toplantısına katılarak 
gündeme ilişkin değerlendirmelerde 
bulunan Merkez Bankası Başkanı 
Karahan, DEİK'in Türk iş dünyası ve 
özel sektör adına önceliklendirdiği 
beklenti ve önerilerini dinleyerek, 
gelecek döneme ilişkin başta para 
politikası olmak üzere atılacak adımları 
paylaştı.Türk iş dünyasında geniş bir 
temsiliyete sahip olan, TOBB, TİM, 
MÜSİAD ve TMB'nin Başkan 
Yardımcılığıyla temsil edildiği, 35 kişilik 
DEİK’in Yönetim Kurulu, Merkez 
Bankası Başkanı Karahan'dan para  
politikası ile ilgili değerlendirmeleri 
dinledi ve iş dünyasının beklenti ile 
önerilerini  paylaştı.

politikasıyla ilgili sıkı duruşu, 
dezen�asyonun devamını sağlayacak 
şekilde sürdüreceklerini ifade etti. İş 
dünyası olarak önceliğimiz 
'öngörülebilirlik'. Bu nedenle, TCMB 
Başkanımızın dezen�asyon sürecinin 
devamı ve ardından �yat istikrarının 
tesis edilmesiyle öngörülebilirliğin 
artacağını ifade etmesi bizim için 
değerliydi." ifadelerini kullandı.
"İş dünyamızın taleplerini dile 
getirdik"
Toplantıda TCMB Başkanına iş 
dünyasının talep ve önerilerini de 
ilettiklerini belirten Olpak, şunları 
kaydetti: 
"Çok kısa sürede hızlı geri dönüş 
alabileceğimize inandığımız yurt dışı 
müteahhitlikle birlikte bağlantılı olarak 
teknik müşavirlik sektörünün 

desteklenmesi  ve transit ticaretle ilgili 
atılabilecek adımlarla ilgili önerilerimiz 
ve beklentilerimizi aktardık. Başta 
KOBİ'lerimiz olmak üzere sanayici ve 
ihracatçının �nansmana erişimini 
kolaylaştıracak ve üzerindeki bazı yükleri 
ha��etecek adımların atılması 
gerektiğini, özellikle KOBİ'lerimiz için 
yüzde 2'lik kredi büyüme sınırı bir 
miktar esnetilebileceğini belirttik. 
Özellikle reeskont kredilerinin 
maliyetlerinin düşürülmesi ve 
kullandırımında piyasada gözlemlenen 
aksaklıklar, ihracatçı için yüzde 30 döviz 
bozdurma zorunluluğu, ihracatçıya 
verilen yüzde 2'lik döviz desteğinin bir 
miktar artırılması, TL ve döviz cinsi kredi 
kullandırımına ilişkin sınırlamalara ve 
maliyetlerin azaltılmasına ilişkin iş 
dünyamızın taleplerini dile getirdik."

EİK'ten yapılan açıklamaya 
göre, DEİK Başkanı Nail 
Olpak'ın ev sahipliğinde DEİK D

TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu'ndan büyüme
değerlendirmesi
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, emek yoğun 

sektörlere ek destekler verilerek üretimin yurt 

dışına kaymasının önüne geçilmesi önerisinde 

bulundu.

T ürkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu, Türkiye 

İstatistik Kurumu tarafından 
açıklanan bu yılın üçüncü 
çeyreğine ilişkin büyüme 
rakamlarını değerlendirdi.

Türkiye ekonomisinin yılın üçüncü 
çeyreğinde yıllık yüzde 2,1 
büyüdüğüne işaret eden 

Hisarcıklıoğlu, ekonominin çeyreklik 
bazda yüzde 0,2 ve sanayinin yıllık 
yüzde 2,2 daraldığını aktardı.
Hisarcıklıoğlu, piyasalardaki 
durgunluğun kalıcı hale gelmemesinin, 
ülkenin üretim, yatırım, istihdam ve 
ihracat kapasitesinin korunmasıyla 
mümkün olabileceğine dikkati çekti.

Artan üretim maliyetlerinin, sanayi 
üretimine ve ihracat hacmine olumsuz 

yansıdığını belirten Hisarcıklıoğlu, 
şunları kaydetti: 
"Bu noktada, tüm sektörlerde mevcut 
istihdam destekleri korunmalı, 
maliyetlerde artışa ve dolayısıyla 
en�asyonla mücadeleye olumsuz 
yansıyacak adımlarda dikkatli olunmalı, 
emek yoğun sektörlere ek destekler 
verilerek üretimin yurt dışına kaymasının 
önüne geçilmelidir.Finansmana erişim 
kanallarında 

sıkıntılar yaşayan KOBİ'lerimizi ayakta 
tutalım ki ekonomimizin daha güçlü ve 
sürdürülebilir bir zeminde büyümesine 
katkı sağlasınlar. Ekonomiye yönelik 
alınacak kararlarda, iktisadi faaliyetlerin 
sürdürülebilirliğinin ve sektörlerin 
küresel rekabet gücünün zarar 
görmemesine azami dikkat gösterilmesi 
gerekiyor. El ve akıl birliğiyle kamu ve 
özel sektörün eş güdüm içinde daha çok 
çalışma zamanı." Dedi. 
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Bakan Yerlikaya: Ülkesine 
dönüş yapan Suriyeli sayısı 
1,5-2 katına çıktı

 2024 yılında aylık ortalama 11 bin 
civarında gönüllü, güvenli ve onurlu 
geri dönüşler oluyordu. Bugün bir 
hareketlilik başladı.
Bu sayı 1,5-2 katına çıktı öğlene 
kadar. 

Sınır kapılarımızda gönüllü, güvenli 
ve onurlu geri dönüşler için günlük 
kapasitemiz 3 bin civarındaydı. 
Günlük 350-400 kişi geçtiği için bu 
kapasite yeterliydi. Ancak geçiş 
sayıları artabileceği için bunu şimdi 
15-20 bin kapasiteye çıkarttık." diye 
konuştu.

"Ülkemizde geçici koruma altındaki 
Suriyelilerin sayısı 2 milyon 936 
bin"

"13 yıllık aradan sonra Suriyelilerin 
ülkelerine geri dönme hayallerinin 
olduğunu görüyoruz." 
değerlendirmesinde bulundu.

Geçici koruma altında 1 milyon 247 
bin 432 Haleplinin bulunduğunu 
anımsatan Yerlikaya, göç yönetimi ile 
ilgili bütün bilgileri kamuoyuyla 
paylaştıklarını ve paylaşmaya devam 
edeceklerini söyledi.
Yerlikaya, sadece İçişleri Bakanlığı 
olarak değil, diğer bakanlıklarla da 
koordineli olarak çalıştıklarını, 
gönüllü, güvenli ve onurlu geri 
dönüşü kolaylaştırıcı nelerin 
yapılabileceğinin üzerinde 
çalıştıklarını ve bunları da zamanı 
gelince açıklayacaklarını kaydetti.

2016'dan bugüne 737 bin geçici koruma 
altındaki Suriyelinin ülkesine geri 
döndüğüne işaret eden Yerlikaya, "Geçici 
koruma altındaki Suriyelilerle ilgili 
olarak, biliyorsunuz adres 
güncellemelerini yaptık. Şu an 
ülkemizde geçici koruma altındaki 
Suriyelilerin sayısı 2 milyon 936 bin. 
Hepsinin adres güncellemeleri yapıldı. 
Bir basın toplantısı yapacağız. Gönüllü, 
güvenli ve onurlu geri dönüşlerle ilgili 
nasıl bir çalışma yürüttüğümüzü 
kamuoyuyla paylaşacağız." ifadelerini 
kullandı."Suriyelilerin ülkelerine geri 
dönme hayallerinin olduğunu 
görüyoruz"
Bakan Yerlikaya, Suriye'de yaşananları 
anbean takip ettiklerini vurgulayarak, 

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, bu yıl, aylık ortalama 11 
bin Suriyelinin ülkesine dönüş yaptığını belirterek, bu 
sayının dün öğlene kadar 1,5-2 katına çıktığını ve sınır 
kapılarında bir hareketlenme yaşandığını bildirdi.

B

A

 gazetecilerin sorularını yanıtladı.

"Suriyeli sığınmacılarla ilgili sınırdan 
geçişlerde bir yoğunluk, elinizde 
gitmek isteyenlere yönelik bir başvuru 
sayısı var mı?" sorusu üzerine 
Yerlikaya, geçici koruma altındaki 
Suriyelilerde bir heyecanın, coşkunun 
olduğunu belirterek, "Suriye'deki son 
duruma bakıyorlar. Suriye'de hükümet 
kuruluyor. Şu an her şey yeni. 
Gözlemliyoruz biz de." ifadelerini 
kullandı.
Yerlikaya, "Çarşamba günü Suriyeli 
STK'lar ve Suriyelilere destek olan 
STK'lar ile görüşeceğiz.

e-ticaret forumunda AA muhabirinin 
sorularını yanıtlayan Tunçer, görev 
süresinin sonlarına yaklaştığını, 
görevde bulunduğu 3,5 yıl boyunca 
iki ülke arasında önemli ekonomik 
değişimlere tanıklık ettiğini dile 
getirdi.
Tunçel, iki ülkenin Kovid-19 salgını 
sonrası ekonomik ilişkilerde hızlı bir 
ivme yakaladığını kaydetti.
Kapsamlı ekonomik ortaklık 
anlaşmasıyla ticaret güçlendi

Tunçer, Türkiye ile BAE arasında 
imzalanan kapsamlı ekonomik 
ortaklık anlaşmasının bu artışta 
önemli bir rol oynadığını ifade ederek, 
şunları söyledi:
"Bu anlaşma, BAE'nin imzaladığı ilk 5 
ekonomik ortaklık anlaşmasından 
biri. Bu çerçevede, iki ülke arasındaki 
ticaret hacmi yüzde 107 arttı ve 20 
milyar doları aştı. BAE, şu anda 
Türkiye'nin en büyük 10 ticaret ortağı 
arasında yer alıyor. Özellikle iki 
ülkenin ekonomilerinin birbirini 
tamamlıyor olması, bu büyümenin 
temel nedenlerinden biri."

nadolu Ajansının global 
iletişim ortağı olduğu 
WORLDEF Dubai 

Tunçer, bu anlaşma sayesinde ticaretin 
hızla geliştiğini ve Dubai'nin Türk 
şirketleri için bölgesel merkez haline 
geldiğini vurguladı.

Türk şirketlerinin bölgesel erişimi 
artıyor

Büyükelçi Tunçer, Dubai’nin yalnızca 
BAE’ye değil aynı zamanda Körfez, 
Afrika ve Uzak Doğu pazarlarına açılan 
bir kapı olduğunu kaydederek, "Birçok 
Türk şirketi burada o�s açarak Körfez, 
Afrika ve Uzak Doğu pazarlarına erişim 
sağlıyor. 

BAE'nin 10 milyonluk nüfusuna 
rağmen ticaret hacminin bu denli 
yüksek olması, bu ülkenin ekonomik 
projeksiyonunun çok daha büyük 
olduğunu ortaya koyuyor." 
ifadelerini kullandı.

İki ülke arasındaki ticaret hacminin 
artmaya devam edeceğini 
öngördüğünü belirten Tunçel, 
şunları söyledi:
"2024'te ticaret hacmi yüzde 15 artış 
gösterdi ve bu artış eğiliminin 
devam edeceğini düşünüyoruz. İki 
ülke arasındaki ticari engelleri 
kaldırmak için ortak çalışmalara 
devam ediyoruz. Karma Ekonomik 
Komisyon (JETCO) ve iş konseyleri 
gibi platformlar, bu süreci 
destekliyor. Türk ve BAE iş dünyası 
arasında düzenli toplantılar 
yapılıyor. İstanbul Ticaret Odası, 
TÜSİAD ve MÜSİAD gibi 
kurumlardan iş heyetleri sık sık 
BAE’ye geliyor." ifadelerini kullandı.
Tunçer, Dubai’de düzenlenen 
WORLDEF etkinliğinin iki ülke 
ekonomilerinin birbirini 
tamamlamasının yansıması 
olduğunu belirterek, "WORLDEF, 
daha uluslararası olabilmek için 
Dubai'yi seçmiş. Dubai, bunun için 
tam yeri. Bu da tekrar iki ülke 
ekonomilerinin, iş adamlarının, 
şirketlerin birbirini tamamlayıcı 
olduğunu, birleştiğimiz zaman iyi bir 
sinerji oluşturduğumuzu gösteriyor. 
WORLDEF'e katkılarından dolayı, 
çabalarından dolayı çok teşekkür 
ediyoruz." dedi.

akan Yerlikaya, Cumhurbaşkanlığı   
Külliyesi'ndeki Kabine 
Toplantısı'nın ardından 

Türkiye ile Birleşik Arap Emirlikleri arasındaki ticaret 
hacmi yüzde 107 artarak 20 milyar doları aştı
Türkiye'nin Abu Dabi Büyükelçisi Tugay Tunçer, Türkiye ile Birleşik Arap Emirlikleri (BAE) arasındaki ticaret 
hacminin yüzde 107 artışla 20 milyar doları aştığını söyledi.



 

ücret artışı konusu giderek daha 
fazla gündeme geliyor. Milyonlarca 
çalışan, yeni yılda ne kadar maaş 
alacaklarını merak ederken, 
hükümet ve sendikalardan 
açıklamalar da peş peşe geliyor.

ASGARİ ÜCRET ZAMMI İÇİN  
ADIM ATILACAK

10 Aralık'ta toplanacak olan Asgari 

Ücret Tespit Komisyonu öncesi zam 
oranı tartışmaları medyada sık sık 
gündem olmaya devam ediyor.

MÜSİAD Başkanı Mahmut Asmalı, 
asgari ücret ocak zammı için önemli 
açıklamalarda bulundu. 
Asmalı, asgari ücrette en�asyon 
hede�erine zarar getirecek bir artışı 
doğru bulmadığını belirtti.

Asmalı,"Bana göre yüzde 25'in üzerinde 
bir asgari ücret artışı doğru değil" 
ifadelerini kullandı.

"TÜRKİYE EKONOMİSİ 
REFORM HİKAYESİ YAZMALI"

Türkiye'nin ekonomide yapısal 
reformlarla yeni bir hikaye yazması 
gerektiğini belirten Asmalı, 

"İhracatçılar olarak verimliliğe, 
inovatif ürünlere odaklanmamız 
lazım.Kur ithalatı teşvik etmemeli, 
ihracatçıyı da üzmemeli. Rekabet 
gücümüzü koruyarak ve pazar 
kaybetmeyerek üretmemiz lazım" 
şeklinde konuştu.

Ücret Tespit Komisyonu, ilk 

toplantısını 10 Aralık'ta 

yapacak. MÜSİAD Başkanı 

Mahmut Asmalı ise yaptığı 

açıklamada en�asyon 

hede�erine dikkat çekerek, 

"Yüzde 25'in üzerinde bir 

asgari ücret zammı doğru 

olmaz" şeklinde görüş bildirdi.

TİM Başkanı Mustafa Gültepe'den  Suriye'deki 
gelişmelere dair değerlendirme

6 1 yıllık Baas Rejimi’nin 
çökmesi ile Suriye’de yeni 
bir dönem başladı. TİM 

Başkanı Mustafa Gültepe de 
gündeme dair 
değerlendirmelerde bulundu.

Suriye’de 8 Aralık tarihinden 
itibaren 61 yıllık Esed rejimi sona 
erdi. Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) Başkanı Mustafa Gültepe 
de gündeme dair 
değerlendirmelerde bulundu.

Suriye için 8 Aralık itibarıyla yeni 
bir dönemin başladığını ve bu 
dönemin her şeyden önce Suriye 
halkına ve bölgeye barış, huzur 
getirmesini dilediğini aktaran 
Gültepe,  yaklaşık 900 
kilometrelik kara sınırı bulunan 
Suriye'nin, kendileri için son 
derece önemli bir pazar olduğunu 
dile getirdi. 
Gültepe:"2008'de, yani iç savaştan 
önce 1,4 milyar dolarlık dış 
ticaret hacmimizi 5 milyar dolara 
çıkarma hede�yle çalışmaya 
başlamıştık. 

İç savaşın olumsuz yansımaları 
olmakla birlikte Suriye'ye 
ihracatımız devam etti. 2011 
yılında 1,6 milyar dolar olan 
ihracatımız, 2012'de 

çatışmaların etkisiyle 498 milyon dolar 
seviyesine düştü. İhracatımızda 
2021-2023 döneminde ise her yıl 2 
milyar dolar sınırını aşmayı başardık.
Bu sene ocak-kasım döneminde ise 
Suriye'ye ihracatımız yıllık bazda yüzde 
4,6 artışla 1 milyar 950 milyon dolara 
ulaştı” 
Suriye’ye en çok ihracat yapan sektörler 
arasında ilk sırada 457 milyon dolarla 
 

hububat sektörünün yer aldığını bildiren 
Gültepe, 151 milyon dolarla kimya, 126 
milyon dolarla elektronik, 117 milyon 
dolarla çelik ve 88 milyon dolarla su 
ürünlerinin olduğunu aktardı. Gültepe, 
bu rakamların çatışmalar ve iç savaş 
şartlarında gerçekleştiğini vurguladı.

Suriye’de istikrarlı bir yönetimin iş başına 
gelmesi durumunda ticaretin daha da 

güçleneceğini bildiren Gültepe, huzur 
ortamının sağlandığı Suriye’nin her 
sektörün ihracatına olumlu 
yansıyacağını ifade etti. Gültepe, “Diğer 
tara�an iç savaş döneminde neredeyse 
tamamen çöken alt yapı yeniden inşa 
edilecek. Bu süreçte dünyada büyük bir 
deneyime sahip müteahhitlik 
sektörümüzün önemli roller 
üstlenebileceğini düşünüyorum” dedi.

MÜSİAD'tan 
asgari ücret 
zammı ve
en�asyon mesajı!

025 yılı asgari ücreti ne 
kadar olacak? Yılın 
sonlarına yaklaşırken asgari 2
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 TÜRKSOY Genel Sekreteri, 
Mahtumkulu Firaki’yi konu alan 
“Şair ve Düşünür Mahtumkulu 
Firaki” kompozisyonların ve “Türk 
Dünyası ve Türkmenistan Genç 
Ressamların Gözüyle” temasıyla 
düzenlenen resim yarışmasının, 
gençlerin kültürel mirasa ilgisini 
artırmanın yanı sıra Türk 
Dünyası’nın birliğine katkıda 
bulunduğunu belirtti.
Bakü Şehir Kültür Müdürlüğü 
Başkanı İbrahim Aliyev, 
TÜRKSOY’un genç ressamlarla ilgili 
yarışmaları ikinci yıldır 
düzenlediğini söyledi. Bu yılki 
etkinliğin, Doğu’nun büyük 
düşünürü ve şairi Mahtumkulu 
Firaki’nin doğumunun 300. yılına 

adandığını ifade etti.
İbrahim Aliyev, etkinliğin, genç neslin 
milli ruhla eğitilmesine ve milli 
değerlerimizin daha derin bir şekilde 
benimsenmesine önemli bir katkı 
sağladığını vurguladı. Ayrıca, bu tür 
etkinliklerin Türk Devletleri 
arasındaki birliği güçlendirmek ve 
milli mirası korumak açısından büyük 
bir öneme sahip olduğunu belirtti.
Ödül töreninden önce, öğrenciler 
tarafından bir konser programı 
sunuldu.
Ardından, TÜRKSOY’a üye ülkelerin 
öğrencileri arasında düzenlenen resim 
ve kompozisyon yarışmalarının 
kazananları ödüllendirildi. 
Kazananlara özel diplomalar ve değerli 
hediyeler takdim edildi.

kazananları için ödül töreni 
gerçekleştirildi.
Ödül töreni öncesinde etkinliğe 
katılanlar, yarışmaya katılan genç 
ressamların sergilenen eserlerini 
inceledi.

Törende konuşan TÜRKSOY 
Genel Sekreteri Sultan Raev, Türk 
Dünyası’nın geleceğini 
şekillendirecek gençlere özel önem 
verdiklerini vurguladı. Bu tür 
projelerin gençlerin milli değerlere 
ve sanata ilgisini artırmayı 
hede�ediğini belirtti.

Sultan Raev, TÜRKSOY 
tarafından Türkmenistan’ın Anev 
şehrinin 2024 yılı için “Türk 
Dünyası Kültür Başkenti” ilan 
edildiğini ve büyük Türkmen şairi 
Mahtumkulu Firaki’nin 
doğumunun 300. yılı dolayısıyla 
özel etkinlikler düzenlendiğini 
ifade etti. 

Ayrıca, Azerbaycan, Kırgızistan, 
Kazakistan, Özbekistan, 
Türkmenistan ve Türkiye’den 
öğrencilerin katıldığı yarışmaların, 
gençlerin yaratıcılık potansiyelini 
ortaya çıkarmak ve milli değerleri 
gelecek nesillere aktarmak 
açısından önemli olduğunu dile 
getirdi.

TÜRKSOY tarafından Türk Dünyası'nın ortak değerlerini ve kültürel mirasını 

genç nesle tanıtmak amacıyla 2024 yılında TÜRKSOY’a üye ülkelerin orta 

öğretim öğrencileri arasında düzenlenen resim ve kompozisyon yarışmasının 

Azerbaycan’dan kazananları Bakü’de düzenlenen bir etkinlikle ödüllerini aldılar.
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Dışişleri Bakan 
Yardımcısı Nuh 
Yılmaz, Fransa'nın
Suriye Özel 
Temsilcisi ile 
görüştü

Dışişleri Bakan Yardımcısı
Nuh Yılmaz, Fransa’nın 
Suriye Özel Temsilcisi 
Jean-François Guillaume 
ile görüştü. Görüşme, 
Bakanlık X sosyal medya
hesabından duyuruldu.

TÜRKSOY’un resim ve kompozisyon yarışmasının 
Azerbaycanlı kazananları ödüllerine kavuştu

Nuh Yılmaz, Fransa’nın Suriye 
Özel Temsilcisi Jean-François 
Guillaume ile görüştü.

Bakanlığın X sosyal medya 
hesabından yapılan paylaşımda

 "Bakan Yardımcımız Nuh 
Yılmaz, Fransa’nın Suriye Özel 
Temsilcisi Jean-François 
Guillaume ile bir araya geldi." 

ifadesi kullanıldı.

Bakü'deki Vagif Mustafazade 
adına 2 Nolu Çocuk Sanat 
Okulu’nda yarışmaların 



zirvesi, tevâzu, edeb, san'at ve gönül 
âbidesi Hattat
Hasan Çelebi'yi ve birkaç cümleyle de 
olsa Hat sanatını tanıyalım.

1937 yılında Erzurum Oltu ilçesinde 
dünyaya gelir. Köyünde Kur'an
hafızlığını tamamlar. 1953'de İstanbul'a 
gelir. Muhtelif camilerde
imam-hatiplik yapar.

1964 yılından itibaren hattat Halim 
Özyazıcı'dan nesih, Hamit Bey'den
sülüs, Kemal Batanay'dan rik'a ve ta'lik 
yazılarını meşkeden Hasan
Çelebi, 1975 yılında Hamit Bey'den 
sülüs ve nesih, 1981 yılında da
Kemal Batanay'dan ta'lik ve rik'a 
icazetleri aldı.

2008 yılında Kültür Bakanlığınca 
Sanata Hizmet ödülü verildi.

1976 yılında başlatmış olduğu Hat 
derslerine Japonya, Sibirya, ABD,
Malezya, Endonezya, Güney Afrika 
gibi yurt dışı ve yurt içinden
altmışı aşkın talebesine icazet 
vermiştir.

2011 yılında geleneksel sanatlar 
dalında Cumhurbaşkanlığı Kültür 
Sanat
Büyük ödülüne layık görülmüştür.

Yurt içinde ve yurt dışında sergiler 
açmış, uluslararası hat
yarışmalarında jüri üyeliği ve 
başkanlığı yapmış, halen de yapmaya
devam etmektedir.

Bazı Eserleri…

1982 yılında Mescid-i Nebi'nin 
restorasyonu işi için Suudi
Hükümeti'nin talebine, devlet memuru 
olması nedeniyle izin başvurusuna
dokuz ay sonra gecikerek cevap 
verilince çok arzuladığı işi yapamaz.

1987 yılında Suudi Hükümeti 
tarafından yeniden inşa ettirilen Kubâ 
ve
Kıbleteyn Mescidlerinin kubbe, kuşak 
ve diğer yazılarını yazmıştır.
Ayrıca Ebû Bekîr Mescidi, Ömer 
Mescidi, Ali Mescidi ve Buhari Mescidi
yazılarını yazar.

Kazakistan, Almanya, Belçika, Güney 
Afrika, Bosna ve daha pek çok
ülkede pek çok eserin hatlarını 
yazmıştır. Hocası Hâmid Bey, Vehbi Koç
ve Ha�ze Özal gibi birçok şahsiyetin 
mezar taşlarını da yazmıştır.

T.B.M.M. Mescidi levhaları. (Laf 
aramızda, bir gün Hasan Hocamı Meclis
Mescidine götürdüğümde Allah, 
Muhammed ve iki halifeye ait levhayı
görünce "bu yazıları altın varakla ben 
yazmıştım, diğer iki halifenin
de levhaları vardı" dedi. Bir de 
levhaların çiviyle delinmiş ve
öylesine duvara iliştirilmiş haline 
üzüldü. Derhal konuyu görev
edindim ve yüksek mimar bir 
arkadaşım aracılığıyla en iyi şekilde
çerçeveletip mescidin duvarına 
astırmıştım. RT.)

Hüsn-ü Kalem Üstadından Hüsn-ü 
Kelam…

* "Kur'an Mekke'de indi, Mısır'da 
okundu, İstanbul'da yazıldı" sözüne 
tavzihi:

* Kıraat iki çeşittir: Mısır tariki, İstanbul 
tariki. İstanbul, Mısır
okuyuşunu icabında kabul etmemiş ve 
kendine göre bir tarik (okuyuş
tarzı) kabul etmiş. Kur'an'ı Kerim'i 
okumanın yanında yazılması da
Türklerin elindedir.

* Hoca talebeyi mutlaka olgunlaştırır, 
hatta şiiri bile vardır:
"Hüsn-ü hat öğrenciye demir leblebidir, 
onu mum gibi yumuşatacak
üstadın lebi (dudağı)’dir." derler. 
Üslûbunu adabını bilmezsen, kalem
sana bir isyan eder, başa çıkamazsın. 
Hat sanatındaki usta çırak
ilişkisinin önemi buradan geliyor.

* Hattın üç temel malzemesi, kamış 
kalem, is mürekkebi ve
âharlı (işlenmiş) kağıttır.

* Kazasker Mustafa İzzet Efendi şöyle 
diyor: “Bir Cumartesi yazısını
anlarım. Çünkü Cuma günleri tatil 
olduğu için hattatlar yazı
yazmıyor, bu kadar hassastır. Biz bu sanatı 
icra ederken 50-100 sene
sonrasında bakanların neler düşüneceğini 
önemsiyoruz”.

* 1982 yılında IRCICA (İslam Tarih 
Sanat ve Kültür Merkezi) beni
Malezya'ya götürdü. İslam ülkeleri 
arasında çağdaş sanatların seviyesi
adıyla bir sergi açmışlar. Kırk ülkeden 
oraya sanatçılar gelmiş. Ben
çağdaş sanatçı değil klasik sanatçı olarak 
bulunuyordum orada. 35 tane
levham vardı. Beni sergi alanında dipte 
bir yere verdiler. Kimse
görmesin diye. Başbakan Mahatmir 
Muhammed açılışa geldi ve doğruca
bana tahsis edilen odaya geldi ve oradan 
açılışı yaptı, ismini yazdım,
sonra kalktı ve çekip gitti. 'Niçin burada 
çağdaş sanat eseri yok da
bunu getirdiniz, laiklik falan' diye 
Ekmel(eddin İhsanoğlu) Bey'le
atışmış bizim se�r efendi.

* Sanatta çağdaş yoruma karşı değilim, 
ama özünü bozmasınlar. Hamit
Bey 60'lı yıllarda Paşabahçe'nin yazılarını 
yazardı. 1960
ihtilalinden sonra fabrikaya bir albayı 
müdür etmişler. Müdür
fabrikayı dolaşırken Hamit Bey'i görmüş 
ve "bu ihtiyar ne yapıyor?"
diye sorunca "hattat" demişler. "Ne lüzum 
var bunları yazmaya" deyince
"efendim sanatımızdır" demişler. Müdür 
de "peki, yeni har�er bunun
gibi yazılsa olmaz mı?" diye sormuş. 
Hamid Bey "olur ama bunun
üzerinden 1400 sene geçince ancak 
olmuş, onun üzerinden de 1400 sene
geçerse olur.

* Sanatçı doğulur mu, olunur mu 
meselesini bir hikaye ile izah edeyim.
Bir hadiste, "Allah kimi ne için yaratmışsa 
o şeyi ona kolay kılar"
buyurulur. Üsküdar Çavuşdere yolu 
yokuşlarını çıkarken sebze satan bir
Arnavut içinde 30-35 kiloluk iki sele 
taşırdı sırtında. Yaz sıcağında
yokuş yukarı çıkarken kan ter içinde 
bağırırdı, sırtında o yüklerle. 

O günün terbiyesine göre, gayet edepli 
şekilde gömleği ve ceketinin
düğmeleri kapalıydı. Bu şekilde 
giyinmek bir gelenekti. O adamı
hocamız gördü ve bize: "O adama 
deseniz ki, günde 10 lira kazanıyorsan
gel bir saatliğine burada ders yap, sana 
iki lira verelim ve bir
kelime öğren. O adama bu zor gelir. 
Talebelere günde 20 lira verelim,
bir günlüğüne o sebzeleri sat. O da size 
zor gelir. Cenab-ı Hak kimi
ne için yaratmışsa o şey ona kolay gelir.

* Bir hat yazmıştım. Hamid Efendi'yi 
gördüm rüyamda. "Kalemini biraz
kalınlaştır" diyerek benim dikkatimi 
yazıdaki bir konuya çekti.
Dediğini yapınca yazı düzeldi. Bir de 
Halim Efendi'yi gördüm. Yazdığı
bir har� tenkit etmiştim. Rüyamda 
bana, "beni Sami Efendi ile
kıyaslama" dedi. O'nun he'sini Sami 
Efendinin he'siyle kıyaslamıştım.

* Hat sanatı için henüz zirve olmamış. 
Yüz sene yaşayanlar bile bunun
henüz zirvesine ulaşamadıklarını söyler. 
Kamil Efendinin oğlu Şeref
Akdik dedi ki, "babamdan yazı istedim. 
Yaşı seksen altı idi. Biraz
daha bekle dedi. Üç dört sene sonra 
"oğlum al bunları, herhalde daha
iyisini yazamayacağım". Demek 
tahayyül ettiği şeyler var ama daha
yapamıyor.

* Havasız yaşayamayacağım gibi hatsız 
da yaşayamam.

*"Kur'an-ı Kerim İstanbul'da yazıldı" 
tarihi emanetini her türlü
imkânsızlıklara rağmen yarım yüzyıldır 
omuzlarında taşıyan gönül
insanı Hasan Hocam, iyi ki varsın. 
RT.
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Nisan 2013 günü Üsküdar'daki 
evinde ziyaret ettiğimiz Hat 
sanatının günümüzdeki 

“Bir hat yazmıştım. Hamid Efendi'yi gördüm 
rüyamda. "Kalemini biraz kalınlaştır" diyerek benim 
dikkatimi yazıdaki bir konuya çekti.
Dediğini yapınca yazı düzeldi. Bir de Halim Efendi'yi 
gördüm. Yazdığı bir har� tenkit etmiştim. Rüyamda 
bana, "beni Sami Efendi ile kıyaslama" dedi. O'nun 
he'sini Sami Efendinin he'siyle kıyaslamıştım”.
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TARİHTE  BUGÜN

Hattın Çelebisi, Hattat Hasan Çelebi…
Ramazan Toprak
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